
Spolek rodičů

Se začátkem nového roku, se naše akti-
vity rozjeli na plno. Spoustu energie jsme 
potřebovali na přípravu Karnevalu, který 
se konal 7. 3. 2020 a o kterém, si můžete 
přečíst v samostatném článku. Dále nás čekali 
příjemné aktivity…
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Hravé cvičení

„Nevzdáváme to a jsme stále s vámi“
Pokud to situace dovoluje, každý týden v tě-

locvičně ZŠ Zaječí vedeme 12 hodin cvičení.
Jsme spolek „Hravé cvičení a gymnastika 

Zaječí, z. s.“, zapsali jsme se do tělovýchovné 
jednoty ČASPV…
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Jak to bylo s majákem?

Přítlucká hora. Vrch známý široko daleko 
svou nedávno vybudovanou, krásnou roz-
hlednou. Rozhledna Maják dostala jméno po 
svém ocelovém předchůdci. Většina z nás si 
na něj jistě pamatuje. Zkorodovaná ocelová 
věž příhradové…
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Česká mše vánoční je první (a jediné!) kompletní liturgické dílo 
v českém jazyce. Asi nejúplnější předlohou je rukopisný soubor hlasů 
uložený v Českém muzeu hudby.

Skladba trvá cca 40 min., má 9 částí a prolínají se v ní 4 sólové, 
sborové a instrumentální partie.

Hej, mistře, vstaň bystře, vzhlédni na jasnost, nebes na švarnost, krásu 
uhlídáš, v tento noční čas…“ Těmito slovy nás zve do své pastorální 
České mše vánoční její autor Jakub Šimon (Jan) Ryba* (1765–1815), 
kantor a ředitel kůru z městečka Rožmitálu pod Třemšínem.

Česká mše vánoční, která zní ve vánočním čase na televizních i roz-
hlasových vlnách, v kostelech či na koncertních pódiích, na ulicích 
i u domácího „krbu“ měla svou premiéru v roce 1796 v rožmitálském 
kostele Povýšení sv. Kříže. Rybovi bylo tedy pouhých 31 let, ale 
v tónech i slovech této jediné ryze české mše je znát hloubka jeho 
zbožného srdce. Její pestrý rytmus, lidová melodičnost a vnitřní po-
kora jsou vřelou oslavou Kristova narození a zajistily jí nesmrtelnost 
překračující staletí. (ČT art uvádí dne 24. 12. od 22:25 hodin)

Vážení spoluobčané, každoročně zahajujeme čas adventu rozsvícením vánočního stromu, vánočním 
jarmarkem, zpěvem koled, popíjením horkého punče a svařáku. Letos jsme se bez této vánoční atmo-
sféry museli obejít. Přeji Vám šťastné, radostné a klidné prožití svátků vánočních v kruhu svých nej-
bližších. Do nového roku i jménem zastupitelů a zaměstnanců obecního úřadu Vám přeji především 
pevné zdraví, štěstí a mnoho osobních i pracovních úspěchů. Jana Hasilíková, starostka obce
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Česká mše vánoční - součást historie našeho 
národa

Lidka Létalová

S příchodem zimních měsíců nás ovládají myšlenky na Vánoční 
svátky. Současně se nám vybavují všechny ty vánoční písně, kole-
dy, pranostiky i pověsti. Mnohdy však ani nevíme, kdo a kdy písně 
a koledy složil, jak jsou staré a co prožíval autor v době ve které žil?

Chceme-li začít náš příběh, musíme se ponořit do doby pobělohor-
ské. Dne 8. listopadu 1620, tedy před čtyřmi sty lety, byla svedena 
bitva na Bílé Hoře. Čeští stavové, bojující za náboženskou svobodu 
a současně odmítající Habsburka Ferdinanda II. na českém trůně, 
podléhají přesile císařských vojsk Ferdinanda II. a armádě německé 
Katolické ligy. l když bitva, trvající necelé dvě hodiny, byla krátká, 
pro český národ se stala osudná. Hlavní podněcovači vzpoury byli 
uvězněni, byl jim zabaven majetek a dne 21. června 1621 bylo těchto 
27 českých pánů veřejně popraveno. Nad Českou zemí se stáhla na 
dlouhých tři sta let temná mračna nadvlády rodu Habsburků. Vydali 
dekret, čímž si pojistili, že český trůn je pro habsburský rod dědičný 
i po přeslici. Nastal úpadek českého národa, české řeči. Českému 
lidu bylo nařízeno přijmout katolickou víru, neboť král Fridrich II. 
jinou víru neuznával. Jak prohlásil, kdo se s ním nesrovná ve víře, 
ten musí jeho zemi opustit. Dokonce po své korunovaci za krále 
českého, roku 1619 ve Svatovítské katedrále v Praze, bylo vybavení 
katedrály zničeno, jelikož neodpovídalo víře nově zvoleného krále. 
Pro většinu lidu bylo nepředstavitelné opustit víru svých předků. 
Český lid čerpal sílu z dob husitského hnutí, uctíval jejich nábo-
ženství t.j. přijímání podobojí. Žil příběhy o statečném Mistru Janu 
Husovi, který kritizoval okázalost a bohatství církevních statků 
a jejich kazatelů. Taktéž příběhy o nejstatečnějším muži v čele 
husitského hnutí, Janu Žižkovi, se předávaly z otce na syna, z děda 
na vnuka. Byly tady i jiné víry, ale tomu všemu byl konec. Nastalo 
násilné obracení na novou, jedinou, katolickou víru. Tak nastupují 
horliví jezuité svou misijní pouť, v doprovodu vojáků, aby hlásali 
ve všech koutech Českého království povinnost přestoupit k nové 
víře, pod hrozbou krutých trestů. Lidé se jich báli, utíkali z domo-
vů do lesů, skrývali se i s malými dětmi ve skalách, trpěli hladem 
a zimou. Vrchnost však zjistila, že nemá kdo pracovat na panských 
polích, proto rozhodla, že přes léto nebudou jezuité misijní poutě 
vykonávat, až v zimě. Opět vnikali lidem do obydlí, i do statků, kde 
rabováním vyhledávali náboženské předměty a české knihy, které 
pak veřejně pálili. Majitele zapovězených knih trestali a jinověrcům 
naháněli strach, neboť jak jezuité tvrdili, kdo neudá toho, kdo ještě 
nějakou knihu vlastní, sám zemře v plamenech očistce. Lidé k smrti 
vystrašeni, udávali dokonce své příbuzné. Majetky, sídla či panství 
„odpůrců“ byla konfiskována a ta pak přecházela do rukou příznivců, 
hlásících se k nové víře. Mnoho lidu odcházelo do ciziny, jenom 
poddaní lidé nemohli svobodně odejít. Kdo se nepodrobil, skončil 
v podzemí místních hradů nebo zámků a ve většině případů se již 
denního světla nedočkal. Ze srdcí však mnohým lidem původní víru 
vyrvat nemohli. Dochované rčení nám dokazuje, jak pevní lidé to byli, 
neboť „…drží jak helvítská víra“ slýcháváme ještě dnes. V Čechách 
byly konfiskacemi zatíženy tři čtvrtiny území. V zemi se usadilo 
mnoho německé šlechty, německá řeč pronikala více a více do úřadů, 
škol, mezi panstvo. Česká řeč se stávala jenom řečí prostých lidí. Po 
vydání ostrých nařízení proti nekatolíkům se pro odchod do ciziny 
rozhodlo mnoho učenců, vzdělaných lidí a šlechty. Mezi nimi od-
chází jedna z nejvýznamnějších českých osobností, kazatel Jednoty 
bratrské Jan Amos Komenský. S těžkým srdcem opouští roku 1628 
„Učitel národů“ svou vlast. Jak mu bylo, vytušíme z jeho slov: „ Na 
tebe národe český a moravský, vlasti milá, zapomenouti nemohu…“ 
Od smrti Komenského letos uběhlo 350 let. Po odchodu těchto lidí 
naše země zaostává, prohlubuje se nevzdělanost. Spisovatel Alois 
Jirásek toto období pojmenoval výstižně - Doba temna. Ale v každém, 
sebetemnějším období naší historie doutná, anebo už svítí jiskřička 
naděje v podobě malých, téměř neznámých lidí, a přesto lidí obrov-

ského významu pro rozvoj naší země, pro zachování rodného jazyka.
Náš příběh nás zavál do městečka Rožmitál pod Třemšínem ve velmi 

těžké době. Město bylo v letech 1771 - 1772 zasaženo morovou epidemií 
při níž zemřelo 1 450 obyvatel. V této vskutku nejhorší době, roku 
1788, nastupuje na místo podučitele mladý Jakub Jan Ryba, narozený 
26. 10. 1765. Školy v osmnácté století patřily k nejnuznějším stavením 
ať ve městech nebo na vesnicích, mnohdy udusaná hliněná podlaha. 
A kamna ve třídě? Chudoba a bída. A co učitelský plat? Tehdy žádný 
nebyl. Učitelé žili z deputátů od bohatších měšťanů, živnostníků, 
ale i chudí podle možnosti přispívali. Nuže, pan podučitel Ryba 
nastupuje kantorskou dráhu. Tím, že pocházel z rodiny varhaníka, 
byl vybaven takovým hudebním nadáním, že ovládal hru na několik 
hudebních nástrojů. Díky svému strýci, který ho jako chlapce pět let 
podporoval na studiích v Praze, ovládal několik jazyků. V Praze byl 
okouzlen chrámovou hudbou a to už byl jen malý krůček ke skla-
datelské činnosti. Vše, čemu se dosud naučil, by rád předal malým 
žáčkům. Rodiče dost často děti do školy neposílali, protože musely 
pomáhat v hospodářství, pásat dobytek statkářům. V této době 
byl v platnosti patent Marie Terezie o povinné školní docházce. Je 
třeba tady říci, že tato moudrá a pokroková panovnice, byla světlou 
výjimkou v dlouhé řadě panovníků habsburské monarchie. Tímto 
patentem stoupla gramotnost v zemích Rakousko-Uherských. I pan 
učitel Ryba se snažil, aby děti do školy chodily, vnímal jejich chudé 
prostředí, nikdy nedělal rozdíly mezi chudými a bohatými, i když 
sám trpěl chudobou s celou svou rozrůstající se rodinou. Jednou si 
do svého deníku poznamenal prosbu jednoho žáčka, zda by mu pan 
učitel nedaroval jeho obnošené ponožky, až je nebude potřebovat. 
Aby se učitel, skladatel a sběratel lidových písní Jakub Jan Ryba 
odpoutal od existenčních starostí, naplnil svoji duši skládáním 
písní, převážně náboženského charakteru. Mezi mnoha jeho díly 
však nejvíce vynikla a zůstala nám až do dnešní doby „Česká mše 
vánoční“ nazývána též „Hej mistře“.

Čím byla „Česká mše vánoční“ vzácná? Z dnešního pohledu 
nic výjimečného, mluvíme-li všude česky, doma, na úřadech, ve 
společnosti, čteme české knihy, noviny. Ale tehdy, před téměř 225 
lety, vládla němčina kol a kolem. Rybova Česká mše vánoční je 
právem označována jako první, ryze česky psaná mše. V tom je její 
výjimečnost. Dalo by se říci, že ozářila posluchače jako hvězda, co 
vyšla na nebi po dlouhých letech temných nocí. A jak to tak bývá, 
bylo mnoho těch, kteří české provedení skladby odmítali, ale také 
mnoho těch, kteří ji přijímali s láskou, pokorou a naději. Tímto 
odvážným počinem toužil Jakub Jan Ryba promluvit k lidem, ať 
prostým či vzdělaným, mateřskou řečí, aby lépe prožili atmosféru 
blížící se posvátné noci.
„Hej mistře, vstaň bystře,
vzhlédni na jasnost,
nebes na švarnost,
krásu uhlídáš v tento noční čas…“
Takto z vesela začíná píseň, kdy pastýřkové vzhlíží k obloze, na 

které vyšla hvězda, oznamující všem příchod Vykupitele. V celé mši je 
ukryt příběh zvěstování Kristova narození, který se uchovává dodnes, 
kdy lidé navštěvují kostely o „Půlnoční mši“a nahlíží na Jezulátko 
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Informace z radnice

Všichni určitě víte, že již 5 let máme v obci vybudovanou splaško-
vou kanalizaci, na kterou dle zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech 
a kanalizacích pro veřejnou potřebu a změně některých zákonů 
v platném znění, musí být napojeny všechny nemovitosti.

Musím ovšem konstatovat, že jsou mezi námi i takoví, kteří od-
padní vody vypouští neoprávněně do dešťové kanalizace, která je 
vyústěna do Labutího jezírka – Vrbiček, kde proběhla revitalizace. 
V nově revitalizovaném jezírku se i nadál objevují splaškové vody 
a voda je v současné době znečistěná, z čehož lze jednoznačně usu-
zovat, že v ulicích Vinařská, části ulic Šakvické a Vinařský kopec 
je s odpadními vodami nakládáno mimo rámec zákona.

Žádáme Vás, kteří neoprávněně vypouštíte odpadní vody do stáva-
jící dešťové kanalizace, aby jste s okamžitou platností toto ukončili 
a veškeré odpadní vody vypouštěli výhradně do kanalizace splaškové.

Podle provedeného laboratorního rozboru společností LABTECH, 
Polní 23, Brno je jezírko kontaminováno odpadními vodami ze zpra-
cování hroznů vinné révy (jednoduché cukry). Rozkladem cukru 
dochází k rozkladným anaerobním procesům. Při nich vznikají 
mimo jiné sirníky, které způsobují zčernání vody. Dalším produktem 
anaerobních procesů je sirovodík, který je cítit po zkažených vejcích.

Nicméně zjištěný obsah fosforu je na povrchovou vodu také vysoký, 
což nasvědčuje i znečištění splaškovými vodami.

Z výše uvedených důvodů je vedení obce nuceno za vynaložení 
velkých finančních prostředků zajistit v nejbližší době provedení ka-
merového průzkumu dešťové kanalizace v uvedených ulicích včetně 
speciálního rozboru vypouštěných vod a podle výsledku pak bude 
podán podnět na Vodoprávní úřad Břeclav, který má pravomoc řešit 
porušování povinností při nakládání s odpadními vodami. Viníkům 
pak může být uložena pokuta v řádech tisíců až statisíců korun.

Proč se připojit ke splaškové kanalizaci
Každý vlastník nemovitosti je povinen likvidovat odpadní vody 

v souladu s právními předpisy. Nejvýhodnějším způsobem likvidace 
odpadních vod je napojení nemovitosti na nově vybudovanou obecní 
splaškovou kanalizaci.
- Je to nejekologičtější způsob likvidace odpadních vod. Má jed-

noznačně pozitivní dopad na životní prostředí v obci a jejím okolí. 

Tento způsob likvidace je nejšetrnější k přírodě, ale i k sousedům.
Odpadní vody patří do nové splaškové kanalizace a do stávající 

dešťové kanalizace pouze voda dešťová. Pravidla se zdají být jasná, 
ale v Zaječí je bohužel realita jiná.

Přestože je právní úprava poměrně přísná a nekompromisní, aby 
byla zajištěna co nejlepší ochrana vod a životního prostředí, stále 
se najdou i v naší obci vlastníci nemovitostí, kteří jsou k přírodě 
a k zákonům lhostejní. Bezohlední jsou nejen vůči zaječské krajině 
a životnímu prostředí, ale i ke svým sousedům.

 
Jak již výše uvádíme v obci máme kromě nové splaškové kanali-

zace i stávající kanalizaci dešťovou. Někteří vlastníci nemovitostí 
i přes to, že nám již od roku 2015 funguje čistírna odpadních vod 
a nová splašková kanalizace používají pro vypouštění odpadní vody 
dešťovou kanalizaci. A nejde o ojedinělý problém. Odpadní vody 
byly zjištěny v dešťové kanalizaci jak na ulici Školní a Dlážděné, tak 
i například na ulici Šakvické, kde při větším dešti dokonce vytéká 
odpadní voda z koncové šachty v blízkosti nových rodinných domů 
na ulici Mladé vinohrady.

Ti, kterých se porušování zákazu týká, by měli neprodleně zajistit 
vypouštění odpadní vody do splaškové kanalizace a tím účinně 
zabránit dalšímu vypouštění do dešťové kanalizace.

Pokud byste měli další otázky nebo podněty, které by pomohly 
situaci vyřešit, prosím, neváhejte kontaktovat vedení obce pro-
střednictvím zastupitelů, paní starostku nebo přímo místostarostu 
Františka Dobeše (emailem: obec@zajeci.cz; dobes@bkom.cz nebo 
telefonicky 602 714 948).

Děkujeme všem za pochopení a vstřícnost.
Vám, kteří s odpadními vodami nakládáte podle zákona, moc 

děkujeme za kladný přístup k životnímu prostředí.

Jana Hasilíková, starosta
František Dobeš, místostarosta
Petr Nechuta, radní
Dušan Létal, radní
Jiří Vlček, radní

v jesličkách. Česká mše vánoční „Hej mistře“ byla poprve uvedena 
v rožmitálském kostele roku 1796, to bylo Jakubu Janu Rybovi 31 let. 
Skladba to byla nábožná, ale mnozí z ní cítili odvahu, vyjadřující 
radost nad probuzením českého národa. Jako výraz hluboké úcty 
k vlasteneckému projevu mše „Hej mistře“ umístila Společnost Jana 
Jakuba Ryby na kostele pamětní desku s těmito slovy:
„Jako šťastná hvězda ozářila mateřský jazyk a hudebnost lidu, utě-

šila v krušných dobách, posílila víru v Boha a naději v budoucnost 
národa.“ Slova uznání z pohledu dnešní doby pramálo vypovídají 
o svízelném životě Jakuba Jana Ryby. Jen ztěží uživil svoji rodinu, 
čítající 13 dětí. Některé zemřelo hned po narození, jiné dožilo od 

jednoho do pěti let. Plné dospělosti se dožilo 7 dětí. Tím, že sám žil 
v chudém prostředí, nedokázal díky svému smyslu pro spravedlnost 
čelit nátlaku bohatých rodičů za protěžování jejich dětí. Tito si něj 
neustále stěžovali u vrchnosti. Takoví vrchnostenští úředníci si pak 
velmi rádi došlápli na chudého učitele, nemohli mu jen tak odpustit 
větší vzdělání, znalost několika jazyků, národní smýšlení. Čím 
více se ve všem, co uměl, pan kantor snažil, tím více se trápil pro 
nepochopení obyvatel Rožmitálu. Bylo na něj nakládáno více, než 
stačil unést. Jakub Jan Ryba odchází z tohoto světa vlastní rukou 
8. dubna 1815 ve věku 50let.

Dne 1. 12. 2020 schválila poslanecká sněmovna nový zákon o od-
padech, který bude účinný od 1. 1. 2021. Největší změnou, která 
se bezprostředně dotkne rozpočtu obcí, je navýšení skládkovacího 
poplatku, a to z 500 Kč na 800 Kč za tunu komunálního odpadu. Ta 
se pak od roku 2022 postupně navýší až na 1850 Kč/t. Tato částka by 
měla být platná v roce 2029. Dále dochází ke zvýšení rekultivačního 
poplatku, a to ze 100 Kč/t na 145 Kč/t uloženého komunálního odpa-
du na skládce. Obce však mají možnost uplatnit si u provozovatele 
skládky nárok na zahrnutí části odpadů do tzv. výjimky, což v praxi 
znamená, že množství odpadů do výše 200 kg na občana pro rok 
2021 bude mít obec zpoplatněno částkou 500 Kč/t a množství nad 
200 kg na občana a rok bude zpoplatněno částkou 800 Kč/t. Tuto 

možnost určitě naše obec využije, ovšem jakmile se v průběhu roku 
dostaneme nad 200 kg na občana, automaticky bude obci částka 
navýšena již na 800 Kč/t.
Tato legislativa si klade za cíl nejen v České republice, ale i v celé 

Evropské unii snížit produkci komunálního odpadu a zvýšit tím podíl 
odpadu recyklovatelného, který se může dále využít.

Zavedení představených změn se samozřejmě velmi citelně dotkne 
i naší obce. Od počátku roku 2021 navýší společnost HANTÁLY, a. s. 
finální cenu za uložení komunálního odpadu, která se skládá z ně-
kolika dílčích plateb, ze současných 1000 Kč/t na 1200 Kč/t – přesto 
i tato nová cena je však výrazně pod hodnotami ostatních skládek 
v regionu, kde se ceny pohybují od 1350,– do 1600 Kč/t a ve spa-
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Nový kulturní dům – Co jsme všechno měli zažít…

Za kulturní komisi rady obce Kristýna Dobešová

Vážení občané, koncem listopadu bylo konečně stanoveno datum 
slavnostního otevření nového kulturního domu. Chystali jsme pro 
Vás ochutnávku vín s večerní zábavou u cimbálové muziky. Bohužel 
se v té době mohla scházet opravdu jen hrstka lidí, a tak se akce 
neuskutečnila. Druhou akcí mělo být zahájení adventu, prodej vá-
nočních výrobků s vystoupením našich dětí z mateřské i základní 
školy, jak bývá každým rokem zvykem. Tato tradiční akce se také 
konat nemohla.

Nyní se po dlouhých letech všichni těšíme na první opravdový za-
ječský ples. Tento ples by se měl konat 16. ledna 2021 a měl by to být 
Obecní ples, na který už máme zajištěnou dechovou muziku Bojané 
z Dolních Bojanovic. I tuto dlouho očekávanou akci však budeme 

nuceni zřejmě také zrušit, případně přesunout na příznivější období. 
Nicméně věříme, že se dočkáme a v budoucnu všechny tyto a další 
akce proběhnou v novém krásně zrekonstruovaném Kulturním domě.

lovně v Brně 1542 Kč/t. Zároveň se navyšuje i sazba za manipulaci 
s plastovým odpadem z 2 Kč/kg na 3 Kč/kg.

My občané obce Zaječí jsme od 1. 1. do 15. 12. 2020 vyprodukovali 
směsného komunálního odpadu z popelnic a velkoobjemového odpadu 
z kontejnerů na sběrném dvoře v průměru na občana 248 kg. Což by 
v praxi znamenalo, že by obec zaplatila za jednoho občana pouze na 
zákonných poplatcích za 200 kg 645 Kč/t a 48 kg 945 Kč/t. Doposud 
vybíraný poplatek od nás občanů už v současné době bohužel ne-
pokrývá veškeré skutečné náklady obce za odpadové hospodářství. 
Zastupitelstvo obce tedy schválilo, že od roku 2021 bude poplatek 
za komunální odpad navýšen na 600 Kč za občana.

Položme si tedy otázku: Mohu snížit množství vyprodukovaného 
odpadu? Jednoznačně ano!!!

Předcházením vzniku odpadu, správným tříděním a vyčleněním 
(přiznáním) podnikatelského odpadu. Ze zákona má každý povinnost 
předcházet vzniku odpadu, omezovat jeho množství a nebezpečné 
vlastnosti.

Obec zajišťuje občanům svoz vytříděného odpadu přímo od do-
mácností. Současně umožňuje odkládání recyklovatelných složek 
komunálního odpadu na místa k tomu určená. Avšak ne všichni 
občané toto plně využívají. Nezanedbatelnou část odpadu obce stá-
le tvoří odpad od právnických nebo podnikajících fyzických osob, 
které si ještě neuzavřely smlouvu se svozovou firmou nebo smlouvu 
uzavřenou mají, ale jen část vyprodukovaného odpadu z podnikání 
dávají do popelnic dle smlouvy a zbytek dávají do občanských nádob 
nebo odvážejí na sběrný dvůr. Produkcí živnostenského odpadu 
odkládaného do občanských nádob a na sběrný dvůr navyšují váhu 
komunálního odpadu, který se pak rozpočítává na každého jednoho 
občana.
Vzhledem k výše uvedenému se zastupitelé obce začátkem roku 2021 

budou zabývat možností, jak nastavit v budoucnu nižší poplatky za 
likvidaci odpadu domácnostem, které aktivně odpad třídí a naopak 
navýšit poplatek těm, kteří tuto problematiku nechtějí řešit. Jedna 

z možností je, že v průběhu roku 2021 bude monitorováno množství 
svezeného odpadu z jednotlivých domácností na základě výkazů 
svozové společnosti ze svozu popelnic a také z uložení odpadu na 
sběrném dvoře. Tímto bychom získali přehled o skutečné produkci 
odpadu jednotlivých domácností a již od roku 2022 by zastupitel-
stvo obce mohlo stanovit poplatek za svoz a uložení komunálního 
odpadu na základě zjištěných údajů diferencovaně, tzn., že všichni 
členové domácnosti, která bude produkovat komunální odpad pod 
určeným limitem, zaplatí poplatek za odpad např. 500 Kč za občana 
a ostatní, kteří budou mít vyšší produkci odpadu, uhradí vyšší sazbu 
poplatku např. 800 Kč za občana. Pak už bude záležet opravdu jen 
na členech jednotlivých domácností, zda budou ochotni třídit odpad 
lépe a zaplatit tak menší poplatek za likvidaci odpadu nebo nebudou 
k této problematice přistupovat aktivněji než dosud s vědomím, že 
musí uhradit poplatek vyšší.

Děkujeme všem občanům za pochopení a svědomité nakládání 
s vyprodukovaným odpadem.

Cílem nás zastupitelů se bude této problematice v roce 2021 více 
věnovat, pokud bude potřeba situaci v oblasti odpadového hospodářství 
blíže objasnit, bude svolána v příštím roce schůzka občanů, vedení 
obce a vedení svozové společnosti Hantály, a. s., kde by ředitelka 
společnosti Ing. Jana Krutáková, členka Poslanecké sněmovny PČR, 
celou problematiku podrobněji vysvětlila.
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Výpisy části Usnesení č. 38/2020 ze zasedání Rady 
obce Zaječí („RO“) dne 10. 6. 2020

RO schválila:
• uzavřít Smlouvu o dílo mezi F.R.Z agency, s. r. o., Brno (zhotovitel) 

a Obcí Zaječí (objednatel) na publikaci knihy o obci Zaječí
• znění Smlouvy o dílo a znění Zadávací dokumentaci stavby 

„Zaječí – ul. Školní, bezbariérový přístup k ZŠ a zpevněné plochy“
• oslovit zhotovitele stavby „Zaječí – ul. Školní, bezbariérový přístup 

k ZŠ a zpevněné plochy“ k podání nabídky
• koncept zápisu Kroniky obce Zaječí za rok 2016
• zadat vypracování projektu na rozšíření vodovodního řadu k nově 

stavěným sklepům - prostřednictvím obce s tím, že veškeré finanční 
náklady na zajištění projektové dokumentace včetně realizace stavby 
uhradí majitelé pozemků za ulicí Šakvickou
• konání akce „Svatovavřinecká slavnost“ v sobotu 8. 8. 2020 od 

14:00 hod.
• povolit soukromou akci u Kapličky sv. Floriána dne 15. 8. 2020 s tím, 

že je nutno dodržet dobu nočního klidu a po skončení akce bude 
místo řádně uklizeno

RO rozhodla:
• zrealizovat propojení dešťových svodů ze zastřešení a kabin v are-

álu SK Zaječí z.s. do studny pro zavlažování hřiště prostřednictvím 
pracovníků obce ve spolupráci s SK Zaječí z.s.
• rozhodli o přerušení prací na projektové dokumentaci do doby 

prověření dalších možností zřízení parkovacích stání v rámci re-
konstrukce ulice Dlážděná
• zajistit rekonstrukci učebny informatiky v ZŠ Zaječí dle předlo-

žených nabídek
• zadat zpracování projektové dokumentace na akci „Zaječí koncepce 

možné výsadby a úpravy vegetace na obecních pozemcích v rozsahu 
sídla“ u Ing. Evy Wagnerové, Brno

RO odsouhlasila:
• mapku s návrhem umístění světelných bodů a typ osvětlení v obci
• realizaci umístění zpomalovacích prvků, označení obce a umís-

tění dopravních zrcadel v obci podle nabídky společnosti SIGNEX 
KH Břeclav

RO 39/2020 ze dne 29. 6. 2020 - RO schválila:
• vydat souhlasné stanovisko k projektové dokumentaci na stavbu 

„Novostavba RD“, na pozemku p. č. 5065/208, k. ú. Zaječí (ulice 
U Hřiště)
• uzavřít Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského 

kraje v rámci dotačního programu: „Podpora boje proti suchu, zadržení 
vody v krajině a následná péče o zeleň na území Jihomoravského 
kraje v r. 2020“ mezi Jihomoravským krajem (poskytovatel) a Obcí 
Zaječí (příjemce)

RO rozhodla:
• objednat dokumentaci „Zaječí - cyklistická stezka k rozhledně 

Maják“ varianta č. 1 a to v souladu s nabídkou projekční kanceláře 
ADOS, Ing. Adolf Jebavý, Brno
• povolit kácení vzrostlého stromu na pozemku p. č. 3187/51 s pod-

mínkou zajištění náhradní výsadby na obecním pozemku dle návrhu 
technické a hospodářské komise.
• vydat nesouhlasné stanovisko k projektové dokumentaci „Lo-

gistický areál DDK Zaječí“ pro územní rozhodnutí s tím, že je 
nutno dopracovat napojení sjezdu na komunikaci II/421 a předložit 
stanovisko Policie ČR
• vydat nesouhlasné stanovisko k projektové dokumentaci „Foto-

voltaická elektrárna 1,5 MW Zaječí“ pro územní rozhodnutí. Projekt 
není v souladu s nově schvalovaným ÚP obce Zaječí
• vydat souhlasné stanovisko ke stavbě „Demolice RD č. p. 187“ 

na ulici Dolní
• o provedení opravy sádrokartonového podhledu v objektu drogerie 

ihned po dokončení opravy střešní krytiny na této budově

RO doporučuje:
• ZO schválit cenovou nabídku ve výši 96 812 Kč na zpevnění břehu 

rybníka Dlouhý
RO pověřila:
• místostarostu obce k přípravě podkladů pro zajištění oprav nez-

pevněných povrchů místních komunikací v obci

RO č. 40/2020 ze dne 20. 7. 2020 - RO schválila:
• Rozhodnutí zadavatele o výběru nejvhodnější nabídky na akci 

„Zaječí – ul. Školní, bezbariérový přístup k ZŠ a zpevněné plochy“
• uzavřít Smlouvu o dílo mezi Obcí Zaječí a Stavby RUFA, s. r. o. 

Velké Němčice na akci „Zaječí – ul. Školní, bezbariérový přístup 
k ZŠ a zpevněné plochy“

RO rozhodla:
• oslovit pana Zárubu k podání cenové nabídky na nátěr fasády 

u obchodního centra
• oslovit firmu Technotrade CR, s. r. o., Vrhaveč k předvedení židlí 

a stolů na OÚ Zaječí.
 
RO č. 41/2020 ze dne 3. 8. 2020 - RO schválila:
• dodání 280 kusů židlí s modrým polstrováním, dřevo barvy 

rustikal a k tomu příslušný počet stolů od společnosti Technotrade 
CR, s. r. o., Vrhaveč pro vybavení kulturního domu
• oslovit pana Z. Vavrouška k podání nabídky na návrh ozvučení 

sálu kulturního domu, a to včetně návrhu dodání příslušné aparatury 
a její instalace
• návrh nového dopravního značení a dopravních opatření v jednotli-

vých částech obce od společnosti SIGNEX KH Břeclav podle přílohy
• zaječským stárkům a chase poskytnout finanční dotaci ve výši 

25 000 Kč na úhradu kapely na krojovanou zábavu, která se bude 
konat 29. 8. 2020
• uzavřít Příkazní smlouvu č. SML–Z-ZP-20-054 mezi Obcí Zaječí 

(Příkazce) a RPA Dotace, s. r. o. (Příkazník) na zpracování doku-
mentů pro získání dotace k projektu – „Využití dešťové vody v obci 
Zaječí“ za cenu 25 000 Kč + DPH

RO rozhodla:
• o sepsání dohody mezi obcí, pořadatelem akce zaječskými stárky 

a chasou a pořadatelem akce SK Zaječí z.s. o průběhu krojované 
zábavy a nutnosti dodržování určitých pravidel
• informovat vlastníka penzionu Zajíček o zabezpečení vhodných 

parkovacích ploch pro hosty ubytované v penzionu

RO vzala na vědomí:
• doporučení a poznatky místního občana. Návrh na doplnění obec-

ního znaku na boční stranu fasády kulturního domu bude projednán 
s Ing. arch. Barborou Jenčkovou.
• zápis z jednání Školské a kulturní komise ze dne 26. 6. 2020
• informaci o podání žádosti o dotaci z Programu rozvoje venkova – 

„Oprava chodníku, obnova zeleně a doplnění venkovního mobiliáře 
u Kulturního domu v Zaječí“
• stížnost zaslanou místním občanem na parkování v obci na ulici 

Břízová, Domky, Dlážděná

RO č. 42/2020 ze dne 24. 8. 2020 - RO schválila:
• cenovou nabídku pana V. Záruby, Zaječí na nátěr bfasády u ob-

chodního centra
• cenovou nabídku na dodání dřevěných zátěžových židlí a stolů 

s tloušťkou desky 25 mm do nového kulturního domu
• poskytnout sídlo Mysliveckému spolku Zaječí – Nové Mlýny na 

adrese Obecního úřadu Zaječí, Školní 401, 691 05 Zaječí
• uzavřít Smlouvu o příspěvku na spolufinancování sítě sociálních 

služeb ORP Břeclav pro rok 2020 mezi Městem Břeclav (příjemce 
příspěvku) a Obcí Zaječí (poskytovatel příspěvku)
• Řád veřejného pohřebiště obce Zaječí
• zveřejnit záměr na pronájem části pozemku p. č. 4855/203 – par-
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kovací místo č. III, na ulici Dlážděná
• Rozpočtové opatření č. 7/2020 ve výši příjmů 2 009 900 Kč, výdajů: 

20 900 Kč a financování: - 1 989 000 Kč
• zveřejnit záměr směnit část obecního pozemku p. č. 4855/202 

o výměře cca 3 m2, vedený jako ostatní plocha, zeleň, v k. ú. Zaječí, 
za část pozemku p. č. st. 247 o výměře cca 3 m2, vedený jako zasta-
věná plocha a nádvoří, v k. ú. Zaječí
• povolit výjimku – snížit počet žáků, průměr na třídu 15 žáků
• úhradu zvýšených výdajů na vzdělávací činnost školy

RO souhlasí:
• s doplněním přístupnosti webových stránek od spol. GALILEO 

na základě zák. č. 99/2019 Sb, o přístupnosti internetových stránek 
a mobilních aplikací

Usnesení č. 43/2020 ze dne 7. 9. 2020 - RO schválila:
• uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě na provozování vodovodu 

mezi Obcí Zaječí (budoucí provozovatel) a Vodovody a kanalizace 
Břeclav, a. s. Jedná se o stavbu: „Zaječí – ul. Vinařská, rozšíření 
vodovodní sítě“
• zveřejnit záměr pronajmout obecní pozemek p. č. 4855/186, o vý-

měře 377 m2, vedeného jako zahrada, v k. ú. Zaječí
• vydat souhlasné stanovisko k odstranění stavby – „RD Dlážděná 

č. p. 166, p. č. st. 218, k. ú. Zaječí, okr. Břeclav“ pro potřeby ohlá-
šení s tím, že investor doloží doklad o likvidaci odpadu v souladu 
s platnými předpisy
• vydat souhlasné stanovisko k odstranění stavby – „RD Dolní č. p. 

282, p. č. st. 137/1 a p. č. st. 137/2, k. ú. Zaječí, okr. Břeclav“ pro 
potřeby ohlášení s tím, že investor doloží doklad o likvidaci odpadu 
v souladu s platnými předpisy
• oslovit pana L. Kratochvíla, Zaječí k podání cenové nabídky na 

opravu části střechy na budově MŠ

RO rozhodla:
• zakoupit ozvučení sálu kulturního domu
• připravit zadávací dokumentaci na provedení opravy cesty v části 

ulice Vinařský kopec na pozemku p. č. 3097/16 a na části pozemku 
p. č. 3186/159, zpevnění cesty na pozemku p. č. 4765/1 od ulice Šak-
vická a úprava a rozšíření parkovacích ploch na pozemku p. č. 5065/90 
na ulici Sadařská, předláždění chodníku při ulici Šakvická, včetně 
odvodnění a zřízení parkovací plochy za tělocvičnou na ulici Školní, 
v k. ú. Zaječí
• provést opravu části vnitřních prostor v budově č. p. 451 v „pohos-

tinství Sokolovna“ po přívalovém dešti ze dne 18. 8. 2020
• zadat monitorování a kontrolu splaškové kanalizace v obci před 

ukončením záruční doby u společnosti ČIKA – čištění kanalizace, 
Vranovice

• zadat zpracování zastavovací studie budoucí výstavby rodinných 
domů v lokalitě „U Hřiště II“ v souladu se schváleným územním 
plánem obce
• vyzvat majitele pozemku k neprodlenému provedení opatření proti 

splavování půdy z rozoraného vinohradu. 5013/149 a p. č. 5013/150, 
v k.ú. Zaječí. Erozí půdy dochází ke škodám na přilehlých okolních 
pozemcích

RO souhlasí:
• s cenovou nabídkou pana Jiřího Třináctýho, DiS., Břeclav, na 

zpracování projektové dokumentace, jejímž předmětem je příprava 
výstavby rozšíření vodovodu a kanalizace na ulici Šakvická v Zaje-
čí. Po zpracování projektové dokumentace budou veškeré náklady 
poměrně vyfakturovány budoucím stavebníkům.
• s prodejem 19 počítačových stolů z učebny informatiky za cenu 1 

stolu od 300 Kč do 500 Kč dle stavu poškození, jelikož obec nemá 
o tento majetek zájem
• s výměnou plynového kotle v MŠ po předložení cenové nabídky 

na jeho výměnu

RO pověřila:
• radního pana P. Nechutu k zajištění instalace nového stožáru V.O. 

na ulici Školní u kulturního domu a k prověření stávajícího osvětlení 
v této lokalitě
• starostku obce k jednání se stávajícím nájemcem vnitřních pro-

stor v budově č. p. 451 v „pohostinství Sokolovna“ o jejich dalším 
provozování
• místostarostu obce ke zpracování návrhu na opravy stávajících 

lokálně poškozených asfaltových povrchů v obci

RO vzala na vědomí:
• provedení vodorovného dopravního značení na parkovišti „u Šroťá-

ku“ ve dnech 25. 9. a 26. 9. 2020.

Usnesení č. 44/2020 ze dne 21. 9. 2020 - RO schválila:
• uzavřít Dohodu o provedení práce (do 300 hod/rok) na Správce 

kulturního domu, a to od 1. 10. 2020 do 31. 12. 2020
• uzavřít Smlouvu o nájmu na část pozemku p. č. 4855/203, v k. ú. 

Zaječí, na parkovací místo č. III., na ulici Dlážděná
• vydat souhlasné stanovisko k projektové dokumentaci „Kana-

lizační přípojka – RD ve výstavbě na pozemku KN p. č. 5013/116 
a RD č. p. 205 ulice Zahradní – KN p. č. 5013/91, KN p. č. 5013/122, 
KN p. č. 5013/223, KN p. č. 5013/117 a KN p. č. st. 620, k. ú. Zaječí, 
okres Břeclav“ – veškeré náklady uhradí investoři bez nároku na 
náhradu vynaložených finančních nákladů
• vydat souhlasné stanovisko k projektové dokumentaci na stavbu 

„Stavba bytových domů a rodinného domu – Zaječí u kostela, ul. Školní“

RO pověřuje:
• paní starostku obce uzavřít Smlouvu o dílo s firmou Stavby 

RUFA, s. r. o., Velké Němčice na akce spojené s úpravou zpevněných 
ploch a komunikací v obci (Sadařská, Šakvická, Vinařský kopec).

RO vzala na vědomí:
• informaci starostky obce o záměru přijmout do pracovního poměru 

novou pracovnici na úklid obecního úřadu, kulturního domu a na 
ostatní podobné práce

Usnesení č. 45/2020 ze dne 12. 10. 2020 - RO schválila:
• vydat souhlasné stanovisko k projektové dokumentaci „ke stavbě 

„VDJ Zaječí – VDJ Přítluky – přeložka přívodního řadu“ pro územní 
rozhodnutí
• uzavřít Dodatek č. 6 ke Smlouvě o dílo č. SOD19-074 uzavřené 

dne 13. 6. 2019 mezi Obcí Zaječí (objednatel) a Sdružení PLUS – 
RUFA (zhotovitel) na akci „Stavební úpravy sokolovny Zaječí - sál 
a související prostory“

RO pověřuje:
• paní starostku obce uzavřít Smlouvu o dílo s panem Davidem 

Svrčkem, Zaječí, na akci „Parkování u tělocvičny“

RO rozhodla:
• pokračovat v přípravě realizace stavby „Dešťové kanalizace na 

ul. Školní“ v celém rozsahu s rozšířením projektu o systém zadržení 
dešťové vody v krajině a následnou možností zajištění dotace na 
tuto stavbu

RO vzala na vědomí:
• cenovou nabídku na výměnu kotle v MŠ
• žádost o pronájem kulturního domu. Vzhledem k současné epi-

demiologické situaci však obec prozatím nemůže kulturní dům 
pronajímat.
• zápis z jednání Školské, kulturní a sportovní komise ze dne 

24. 9. 2020

Usnesení č. 46/2020 ze dne 2. 11. 2020 - RO schválila:
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Instalace kamerového systému v obci

Pro zajištění kontroly pořádku v nejexponovanějších částech 
obce, a to v lokalitě v okolí kulturního domu, hřiště, sběrného 
dvora, školy, kostela a v centrum obce byl pořízen kamerový 
systém s dálkovým připojením prostřednictvím optické sítě v obci.

• oslovit člena RO pana P. Nechuty k podání nabídky na materiál 
a montáž elektroinstalace v budově MŠ
• uzavřít Smlouvu o dílo č. : 189/LBAA-029/2020 mezi Obcí Zaječí 

(objednatel) a STRABAG, a. s. (zhotovitel) na opravu komunikace 
u větrolamu
• uzavřít Smlouvu o dílo č. 21012-030 mezi Obcí Zaječí (objednatel) 

a spol. Timoris Projekt, a. s. (zhotovitel), na činnost spojenou s vyří-
zením projektu „Zkvalitnění volnočasové infrastruktury v obci Zaječí“

RO souhlasí:
• s opravou komunikace u větrolamu, opravu provede spol. 

STRABAG, a. s.
• s cenovou nabídkou od pana V. Záruby, Zaječí na výmalbu obec-

ního úřadu včetně přilehlých prostor

RO vzala na vědomí:
• zápis ředitelky MŠ Jany Hádlíkové o celkovém zhodnocení škol-

ního roku 2019/2020
• informaci o podání žádosti do programu EFEKT 2021 týkající 

se obnovy osvětlovací soustavy veřejného osvětlení v obci od spol. 
Ekosvětlo, s. r. o.
• informace o nově připravovaném dotačním titulu pro rok 2021 na 

dešťovou kanalizaci

Usnesení č. 47/2020 ze dne 23. 11. 2020 - RO schválila:
• provedení opravy střechy dvou garáží za Základní školou Zaječí 

dle nabídky společnosti Stavby RUFA, s. r. o.
• řediteli ZŠ mimořádnou finanční odměnu
• ředitelce MŠ finanční odměnu, a to za práci nad rámec jejích 

pracovních povinností za rok 2020
• koncept zápisu Kroniky obce Zaječí za rok 2017 a souhlasí s úhradou 

finanční odměny po provedení zápisu do kroniky obce – nejpozději 
do 30. 11. 2020
• Plán inventur za rok 2020 k provedení řádné inventarizace majetku 

a závazků Obce Zaječí za rok 2020 včetně stanovených termínů
• složení inventarizačních komisí
• termín a program 12. jednání ZO, které se bude konat 15. 12. 2020 

v 18:00 hod. v zasedací místnosti OÚ

RO souhlasí:
• s cenovou nabídkou od spol. Chevron Gastro Mikulov na vybavení 

baru a kuchyně nového kulturního domu
• s nejvýhodnější cenovou nabídkou na výměnu kotle v MŠ, a to včetně 

příslušenství, od společnosti Stavby RUFA, s. r. o., Velké Němčice
• s prodloužením nájemní smlouvy na nebytový prostor (drogerie) 

v budově č. p. 408.

RO pověřila:
• místostarostu obce ke zpracování materiálu o nadměrném zvýšení 

provozu tranzitní nákladní kamionové dopravy projíždějící ulicí 
Hlavní - silnice II/421
• místostarostu obce ke zpracování vyjádření k projektové dokumen-

taci na stavbu „Logistický areál DDK Zaječí“ na povolení výjezdu 
přes obecní pozemek p. č. 5065/52 (polní cesta) na komunikaci 421/
II ve vlastnictví Jihomoravského kraje – SÚS Břeclav

RO rozhodla:
• o nutnosti důrazného upozornění občanů, kteří i nadále neoprávněně 

vypouštějí odpadní vody do stávající dešťové kanalizace
• prověřit možnost osazení lokálních čistíren odpadních vod před 

vyústěním potrubí stávající dešťové kanalizace do Zaječího potoka 
a do Labutího jezírka pod ulicí Vinařskou
• zajistit instalaci vánočního stromu na obvyklém místě. Vzhledem 

k vyhlášeným opatřením vlády ČR, tentokrát bez pořádání vánočního 
jarmarku a bez účasti veřejnosti
• zajistit výrobu a instalaci informačních tabulek o monitorování 

veřejného prostoru kamerovým systémem
• o plánovaném šířkovém uspořádání nové veřejné komunikace, 

která vznikne v nové lokalitě pro výstavbu RD s pracovním názvem 
„U Hřiště II“.

RO vzala na vědomí:
• Protokol o provedené veřejnosprávní kontrole v mateřské škole 

dne 27. 10. 2020
• Protokol o provedené veřejnosprávní kontrole v základní škole 

dne 27. 10. 2020
• návrh Střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2021-2023
• návrh Rozpočtu obce na rok 2021

Usnesení č. 48/2020 ze zasedání Rady obce Zaječí („RO“) ko-
naného dne 7. 12. 2020

RO schválila:
• Dohodu o spolupráci a spolufinancování mezi SK Zaječí z.s. a Obcí 

Zaječí s doplněním
• Vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2020 

pro Myslivecký spolek Zaječí – Nové Mlýny na krmivo pro zvěř 
a materiál na výrobu krmných zařízení v celkové výši 25 000 Kč
• Vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2020 

pro Hravé cvičení a gymnastika Zaječí na sportovní vybavení pro 
činnost spolku v celkové výši 10 000 Kč
• Vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2020 pro 

Rybníkáře Zaječí se zaměřením na ekologii lužních vod na výdaje 
v celkové výši 35 000 Kč.

RO souhlasí:
• s přerušením provozu MŠ v době od 23.12 2020 do 31. 12. 2020 – 

vánoční prázdniny
• s prodejem počítačů za 1 000 - 1 500 Kč, monitorů za 300 – 500 Kč, 

klávesnic a počítačových myší 150 - 200 Kč v závislosti na výkonu 
či poškození
• poskytnout 2 počítače, včetně monitorů, klávesnice a počítačové 

myši k užívání MŠ
• s nabídkou bezpečnostní služby pro hlídání kulturního domu

RO pověřila:
• paní starostku obce k oslovení geodeta se zaměřením (rozpalcelová-

ním) pozemku p. č. 5065/106 pro výstavbu RD v lokalitě „U Hřiště II“

RO rozhodla:
• oslovit Ing. Tomáše Pálku k zajištění jednoduché projektové 

dokumentace na úpravy plochy za areálem MŠ k zajištění parkova-
cího stání pro osobní vozidla. Realizaci této stavby zajistit v první 
polovině roku 2021

RO vzala na vědomí:
• žádost o schválení podání žádosti MŠ Zaječí se zapojením se do 

programu Oranžové hřiště z Nadace ČEZ
• informace o aktivitách na Moravských vinařských stezkách, které 

byly realizovány v letošním roce a o plánu pro rok 2021
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Ze zasedání Zastupitelstva obce Zaječí („ZO“) ko-
naného dne 9. 7. 2020

ZO mimo jiné schválilo:
• prodat část pozemku p. č. 1844/31 o výměře cca 100 m2 za 350 Kč/

m2 bez DPH s tím, že geometrické zaměření si zajistí žadatel na své 
vlastní náklady. U zaměření bude přítomen předseda HTK
• prodat pozemek p. č. 1718 o výměře 944 m2 za 350 Kč + 21 % 

DPH s tím, že návrh kupní smlouvy bude předložen ke schválení 
na dalším jednání ZO
• vyzvat všechny žadatele k podání cenové nabídky na koupi po-

zemku p. č. 1714/2 o výměře 617 m2 od 350 Kč + 21 % DPH, a to do 
31. 8. 2020. Nabídky musí být v uzavřené obálce označené nápisem 
„Neotvírat – cenová nabídka na odkup pozemku p. č. 1714/2“ s uve-
dením adresy žadatele
• prodat 18jamkový minigolf s příslušenstvím za 25.000 Kč včetně 

DPH s tím, že kupující minigolf zdemontuje a odveze na vlastní 
náklady
• schválilo zveřejnit záměr prodat část pozemku p. č. 1712/13 o vý-

měře cca 50 m2 od 100 Kč/m2 bez DPH (cca 1,5 m po celé délce 
pozemku od hrany přilehlého RD)
• zveřejnit záměr prodat pozemek p. č. 1712/14 o výměře 162 m2 

od 100 Kč/m2 bez DPH
• zveřejnit záměr prodat část pozemku p. č. 4855/192 o výměře 

cca 60 m2 od 100 Kč/m2 bez DPH
• zveřejnit záměr směnit část obecního pozemku p. č. 1712/4 o vý-

měře 181 m2 (dle GP č. 1454-360/2020 nově p. č. 1712/18) za pozemky 
p. č. 1710/1 o výměře 117 m2 a p. č. 1710/2 o výměře 52 m2 s doplatkem 
ze strany žadatele ve výši 1.200 Kč bez DPH
• zveřejnit záměr prodat pozemek p. č. 3187/66 o výměře 19 m2 od 

100 Kč/m2 bez DPH
• poskytnout finanční dotaci SK Zaječí z.s. pro rok 2020 do výše 

5. 000 Kč na hudební produkci na akci Pohárový turnaj mužů 2020 
+ Diskotéka
• uzavřít Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí finanční dotace 

z rozpočtu obce Zaječí do výše 5.000 Kč na hudební produkci na 
akci Pohárový turnaj mužů 2020 + Diskotéka mezi Obcí Zaječí 
(poskytovatel) a SK Zaječí z.s. (příjemce)
• poskytnout finanční dotaci SK Zaječí z.s. pro rok 2020 do výše 10. 

000 Kč na produkci dvou rockových kapel na akci Letní rocková noc
• uzavřít Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí finanční dotace z roz-

počtu obce Zaječí do výše 10.000 Kč na produkci dvou rockových 
kapel na akci Letní rocková noc mezi Obcí Zaječí (poskytovatel) 
a SK Zaječí z.s. (příjemce)
• zrealizovat zpevnění břehů rybníka Dlouhý za nabízenou cenu 

96.812 Kč vč. DPH firmou David Svrček, IČ: 74804430, Zaječí 489
• Rozpočtové opatření č. 6/2020 ve výši příjmů: -700 Kč, výdajů: 

880.200 Kč a financování: 880.900 Kč
Zastupitelstvo obce Zaječí vydává ve smyslu ustanovení § 6 odst. 5 

písm. c) stavebního zákona za použití ustanovení § 43 odst. 4 sta-
vebního zákona, v souladu s ustanoveními § 171 až § 174 zákona 
č. 500/2004 Sb., správní řád, v platném znění, v souladu s ustanovením 
§ 13 a přílohy č. 7 vyhlášky č. 500/2006 Sb., o územně analytických 
podkladech, územně plánovací dokumentaci a způsobu evidence 
územně plánovací činnosti, v platném znění, formou opatření obecné 
povahy Územní plán Zaječí“.

ZO zamítlo:
• poskytnout finanční dotaci SK Zaječí z.s. pro rok 2020 do výše 74. 

586 Kč na ozvučení sportovního areálu s tím, že žádost lze opětovně 
podat v následujícím roce

Ze zasedání Zastupitelstva obce Zaječí („ZO“) ko-
naného dne 8. 10. 2020

ZO mimo jiné schválilo:
• prodat část obecního pozemku p. č. 1712/13, výměra cca 50 m2 

(cca 1,5 m po celé délce pozemku od hrany přilehlého RD), vedený 
jako zahrada, v k. ú. Zaječí, za 100 Kč/m2 bez DPH s tím, že geo-
metrické zaměření si zajistí žadatelé na své vlastní náklady. U za-
měření bude přítomen předseda Hospodářské a technické komise 
Ing. Jan Grmela, Ph.D.
• prodat pozemek p. č. 1712/14, výměra 162 m2, vedený jako zahrada, 

v k. ú. Zaječí za 100 Kč/m2 bez DPH
• prodat část pozemku p. č. 4855/192, výměra cca 60 m2, vedený 

jako ostatní plocha, jiná plocha, v k. ú. Zaječí, za 100 Kč/m2 bez 
DPH s tím, že geometrické zaměření si zajistí žadatelé na své vlastní 
náklady.
• prodat pozemek p. č. 3187/66 o výměře 19 m2, vedeného jako 

ostatní plocha, jiná plocha, v k. ú. Zaječí za 100 Kč/m2 bez DPH
• zveřejnit záměr prodat část pozemku p. č. 3282/25 o výměře 

cca 60 m2 vedený jako ostatní plocha, zeleň, v k. ú. Zaječí od 350 Kč/
m2 + 21 % DPH
• uzavřít Kupní smlouvu mezi společností Mladé Vinohrady, s. r. o. 

(prodávající) a Obcí Zaječí (kupující) na vybudovanou obslužnou 
komunikaci vedenou na pozemcích v k. ú. Zaječí za celkovou kupní 
cenu ve výši 1 Kč. Termín předání předmětu převodu bude až po 
dokončení posledního domu.
• uzavřít Kupní smlouvu na inženýrské sítě nové ulice Mladé vi-

nohrady- přečerpávací stanici, která slouží k přečerpání splaškové 
kanalizace do obecního rozvodu, vodovod, splaškovou kanalizaci 
a dešťovou kanalizaci vybudovaná na pozemcích v k. ú. Zaječí za 
celkovou kupní cenu ve výši 1 Kč. Termín předání předmětu převodu 
bude nejpozději do 31. 10. 2020
• poskytnout finanční dotaci SK Zaječí z.s. pro rok 2020 ve výši 

33 300 Kč na koupi čerpadla a regeneraci vrtu

ZO zamítlo:
• prodat pozemek p. č. 1714/2 o výměře 617 m2, v k. ú. Zaječí
• zveřejnit záměr prodat část pozemku p. č. 4855/195 o výměře 

cca 76,6 m2, navrhuje pozemek ponechat v majetku obce
• zveřejnit záměry na prodeje pozemků v obci prodat část pozemku 

p. č. st. 691 o výměře 513 m2 vedeného jako zastavěná plocha, v k. 
ú. Zaječí, pozemek v současné době není ve vlastnictví obce, dle 
KN pozemek není zapsán na žádném LV
• zveřejnit záměr prodat část pozemku p. č. 1846/5 o výměře 

697 m2, jedná se o ornou půdu, již dříve bylo na ZO rozhodnuto, že 
se zemědělské pozemky nebudou prodávat
• zveřejnit záměr prodat část pozemku p. č. 1846/6 o výměře 

678 m2, jedná se o ornou půdu, již dříve bylo na ZO rozhodnuto, že 
se zemědělské pozemky nebudou prodávat

ZO vzalo na vědomí:
• informaci o přípravě kupních smluv na pozemky k výstavbě 

rodinných domů v obci
• požadavek pana Jaroslava Nosräti za spolek Vinaři Zaječí týkající 

se finanční dotace z rozpočtu obce Zaječí
• informace o přípravě na provozování budovy zrekonstruovaného 

kulturního domu

K 10.12.2020 má obec na účtech  32,8 mil. Kč.

Na spořícím účtu u J&T Banky 7,8 mil. Kč.

Celkem tedy 40,6 mil. Kč.
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Výsledky voleb do zastupitelstva Jihomoravského kraje v Zaječí konaných ve dnech 2. – 3. 10. 2020

Počet voličů zapsaných do stálého a zvláštního seznamu: 1158
Volební účast: 27,72٪
Vydané obálky: 321 z toho 315 platných hlasů

Výsledky voleb:
1. 80 hlasů  ANO 2011
2. 53 hlasů  Česká pirátská strana
3. 50 hlasů  ODS s podporou Svobodných a hnutí Starostové a osobnosti pro Moravu
4. 40 hlasů  Starostové pro Moravu
5. 22 hlasů  Svoboda a přímá demokracie
6. 21 hlasů  Spolu pro Moravu
7. 18 hlasů  KSČM
8. 13 hlasů  KDU – ČSL
9. 8 hlasů  ČSSD
10. 8 hlasů  Trikolóra hnutí občanů
11. 1 hlas  Demokratická strana zelených – ZA PRÁVA ZVÍŘAT
12. 1 hlas  ROZUMNÍ – Petr Hannig – za spravedlnost a životní jistoty

Nové složení rady jihomoravského kraje 2020 - 2024
Hejtman  Mgr. Jan Grolich   KDU-ČSL
Náměstek hejtmana Lukáš Dubec   Piráti
Náměstek hejtmana Mgr. Jiří Nantl, LL.M.  ODS+Svobodní+SOM
Náměstek hejtmana Mgr. František Lukl, MPA  SjM
Náměstek hejtmana Ing. Jan Zámečník  KDU-ČSL
Člen Rady  Mgr. Vladimír Šmerda  ODS+Svobodní+SOM
Člen Rady  Ing. Jiří Crha   ODS+Svobodní+SOM
Členka Rady  Bc. Jana Leitnerová  Piráti
Člen Rady  Mgr. Martin Maleček  SjM
Člen Rady  Ing. Jiří Hlavenka  Piráti
Člen Rady  Mgr. Jiří Kasala, MBA  ODS+Svobodní+SOM

JAK TO BYLO S MAJÁKEM?

Petr Grmela ml.

Přítlucká hora. Vrch známý široko daleko svou nedávno vybudo-
vanou, krásnou rozhlednou. Rozhledna Maják dostala jméno po 
svém ocelovém předchůdci. Většina z nás si na něj jistě pamatuje. 
Zkorodovaná ocelová věž příhradové konstrukce s plechovým „do-
mečkem“ v základně věže a ve svahu pod ní vybudovaný betonový 
bunkr. Byl několik let volně přístupný. Dnes je jeho vchodová část 
zbořena a přeložena železobetonovým panelem. K čemu vlastně celý 
komplex sloužil? Z dětských let si pamatuji na mnohé povídačky 
o „bunkru na Majáku“. Že snad k němu vede tajná chodba ze za-
ječského kostela, že přístupná část je jen vchodem do podzemního 
krytu, který postavili někdy „za Hitlera“ a podobné příběhy. Rozhodl 
jsem se, že o tomto místě něco vypátrám. A podařilo se. V tomto 
textu bych chtěl osvětlit pravý účel místa, podložený fakty a přiblížit 
skutečnou historii zařízení, ze kterých už zbyl jen onen zavalený 
kryt a betonový základ po věži, která byla stržena už před lety. Věž 
na Přítlucké hoře sloužila jako Letecký traťový maják pro noční lety 
na trase Praha – Brno – Bratislava. Světelný maják sloužil jako navi-
gace pro dopravní piloty ČSA při nočním letu. Roku 1930 vypsalo 
Ministerstvo veřejných prací ČSR soutěž na výstavbu 17 věží. 21. čer-
vence 1930 bylo zveřejněno, že zakázku vyhrála firma Železářské 
závody František Chvála z pražských Vršovic. Ocelové příhradové 
stožáry, kotvené v betonových základech, byly vysoké 16 m. Rozměr 
půdorysu 1,75x1,75 m. Vrcholová část konstrukce měla rozměr 1 x 
1 m. Věž byla zakončena plošinou o rozměru 2,5 x 2,5 m a byla určena 
pro světelnou techniku. Tou byl elektrický sodíkový rotující reflektor 
francouzské firmy Barbier, Ténard & Turenne, jehož bílé světlo bylo, 
za jasného počasí, viditelné až do vzdálenosti cca 80 km. Stožáry 
v této podobě byly dodávány ještě v průběhu roku 1930. Kompletní 
výstavba byla dokončena počátkem jara roku 1931 a první oficiální 
noční linkový let byl na trase realizován 17. června 1931. Maják na 
Přítlucké hoře nesl oficiální označení Letecký traťový maják číslo 

13 na trase Praha – Brno – 
Bratislava. Bohužel se mi 
nepodařilo přesně dopátrat 
kdo, nebo jaká složka v oko-
lí měla údržbu majáku na 
starosti. Plechová „bouda“ 
v základně věže sloužila 
jako strojovna, ve které byl 
umístěn stabilní spalovací 
motor - většinou dieselag-
regát Slavia s generátorem, 
dodávajícím potřebnou 
energii pro chod reflektoru. 
Spínání traťových majáků 
probíhalo automaticky, pod-
le přednastavených letových 
plánů, hodinovým strojem. 
Za okupace bylo vybavení 
majáku demontováno, od-
vezeno neznámo kam a již 
nikdy neobnoveno. V pová-
lečných letech bylo od svě-
telné navigace pro noční lety 
upuštěno. Prudký rozvoj 
rádiové techniky a radio-
lokátorů během válečných 
let nadobro smetl světelnou 
navigaci při nočních letech 
do propadliště dějin. Dle 
archivních materiálů ČSA 
bylo v letech 1931-1938 
na této trati realizováno 
cca 2000 nočních letů bez 
jediné letecké nehody, což 
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je na tehdejší dobu heroický výkon a zároveň důkaz toho, jak 
byl tento navigační systém promyšlený, plně fukční a bezpečný 
- průměrně bylo provedeno za 7 let provozu asi 1,2 letu denně(!). 
V měřítku tehdejší doby právem patřily ČSA vůbec k nejmoder-
nějším aerolinkám na světě. A českoslovenští letci vždy patřili 
(a dodnes patří) ke světové špičce. Traťový systém k tomu velkou 
měrou určitě přispěl.
A teď něco o „bunkru“ v blízkosti majáku. Až o mnoho let později, 

někdy v průběhu 50. a 60. let, byl v blízkosti věže majáku vybudován 
betonový kryt. Je to prefabrikovaný model UŽ-6 československé 
výroby. Tyto prefabrikované kryty byly vyvinuty speciálně pro 
opětovně budovanou linii polního opevnění (OPO) na hranicích 
se západem. V rámci budování Železné opony - pohraničního 
pásma - byly nejen na Břeclavsku rovněž reaktivovány některé 
objekty předválečného pohraničního opěvnění LO vz. 36 a 37, 
lidově známé jako Řopíky. Nově budované objekty ÚŽ (Úkryt 
Ženijní) byly primárně budovány jako pozorovací stanoviště a kryté

hlásky. Účel: Zjišťování účinků zbraní hromadného ničení (ZHN) 
v případě válečného konfliktu, vedeného atomovými zbraněmi. 
Zřizovány byly hromadně na celém území republiky, a to především 
na místech dalekého rozhledu. Nejbližší kryt obdobné konstrukce je 
k vidění na pálavské Stolové hoře, v blízkosti stožáru. Tyto hlásky 
neměly nikdy trvalou posádku, ani vybavení. Vybudované objekty 
byly osazeny protitlakovými pancéřovými dveřmi ŽDV-2 a dvojicí 
protiplynových dvířek ŽDV-6 se zpětnými ventily. Dále za nimi byla 

tzv. úkryto-
vá místnost s komínem nouzového úniku, jehož východ byl přepažen betonovými 
překlady, které se odstraňovaly pouze v případě jeho použití. Vyústění komínu nou-
zového výlezu bylo překryto hliněným záhozem. Úkrytová místnost byla vybavena 
dvěma ocelovými přírubami pro přívod vnějšího vzduchu. Jedna pro filtroventilační 
systém FVKPM-1E, druhá pro vytápěcí sestavu VVA-6. V tomto stavu byly objekty 
zapečetěny a měly je na starosti příslušné ženijní skupiny TRHS (Teritoriální Radiač-
ní Hlásné Služby). Během ohrožení či vyhlášení poplachu měly být objekty během 
několika málo hodin uvedeny do aktivního stavu příslušnou posádkou (6 mužů + 
velitel). Toto uskupení neslo název DRHS (Družstvo Radiační Hlásné Služby). DRHS 
disponovalo jedním vozidlem. V ideálním případě to měl být OT-64 SKOT, ale větši-
nou to byly vozy PV3S s protichemickou nástavbou. Pro vozidlo měl být v blízkosti 
objektu připraven okop. Po aktivaci objektu a ukrytí vozidla dále sloužilo již jen jako 
zdroj energie pro instalované elektrické vybavení objektu. Mezi vybavení, instalované 
mužstvem při aktivaci, patřily (mimo jiné) měřiče radiace, měřiče rychlosti a síly 
větru, měřiče ionizujících záření, prostředky osobní protiradiační a protichemické 
ochrany, dekontaminační souprava, osobní zbraně, osvětlovací a komunikační pro-
středky, signalizační světlice, dávky potravin a pitné vody na deset dní, tři skládací 
lůžka. Naštěstí k atomové válce nikdy nedošlo. Těžko říct, jestli konkrétně náš objekt 
na Přítlucké hoře byl kdy aktivován alespoň cvičně - to je otázka spíše pro pamětní-
ky. Po roce 1989 byla v armádě TRHS zrušena a všechny hlásky postupně armádou 
oficiálně opouštěny. Ta naše byla odepsána ze stavu vojenských objektů až v roce 
1999. To už se ovšem jednalo spíše o čistě byrokratický akt, protože hláska už beztak 

dlouhá léta před tím sloužila pouze ke hrám pro mládež z okolních vesnic - a dospělým jako vděčný prostředek k bájím pro své ratolesti 
- o tajných chodbách a zazděných vstupech do podzemního komplexu. Nic z toho tam ale zcela jistě není. Alespoň ne podle dostupných 
oficiálních zdrojů a archivních materiálů.

Kompletní seznam umístění všech leteckých traťových majáků trasy Praha-Brno-Bratislava:
LTM č. 1: Vrch Na Plachtě u obce Třebohostice (Středočeský kraj)
50.0322875N, 14.7281733E
LTM č. 2: Vrch Na Stráni u obce Oleška (Středočeský kraj)
49.9605942N, 14.9259956E
LTM č. 3: Vrch Březina u obce Žandov (Středočeský kraj)
49.8625178N, 15.1211611E
LTM č. 4: Vrch U Majáku u obce Dědice (Středočeský kraj)
49.4637528N, 15.1820733E
LTM č. 5: Návrší u obce Tis (Středočeský kraj)
49.7134686N, 15.4880981E
LTM č. 6: Vrch U Kapličky u obce Česká Bělá (Středočeský kraj)
49.7134686N, 15.4880981E
LTM č. 7: Vrch Rosička u obce Rosička (kraj Vysočina)
49.5395972N, 15.8424192E
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LTM č. 8: Vrch u obce Bobrůvka (kraj Vysočina)
49.5395972N, 15.8424192E
LTM č. 9: Vrch Horka u obce Heřmanov (kraj Vysočina)
49.3739225N, 16.1686308E
LTM č. 10: Vrch Na Výšině u obce Braniškov (kraj Jihomoravský)
49.2986094N, 16.3466786E
LTM č. 11: Vrch Vinohrádky u obce Měnín (kraj Jihomoravský)
49.0886736N, 16.7091108E
LTM č. 12: Holý vrch u obce Kurdějov (kraj Jihomoravský)
48.9727378N, 16.7660353E
LTM č. 13: Vrch Přítlucká Hora u obce Zaječí (kraj Jihomoravský)
48.8640253N, 16.7725422E
LTM č. 14: Vrch Padělky u obce Lanžhot (kraj Jihomoravský)
48.7294533N, 16.9332014E
LTM č. 15: Slovensko – Moravský svätý Ján (kraj Trnavský)
LTM č. 16: Slovensko – Malacky (kraj Bratislavský)
LTM č. 17: Slovensko – Borinka (kraj Bratislavský)
Do dnešních dnů se dochovalo šest věží bývalých leteckých majá-

ků, z toho maják č. 6 u obce Česká Bělá byl zrenovován a vyhlášen 
Technickou památkou ČR.

Na fotografiích. Optická část majáku francouzské výroby a věž 
jednoho z dochovaných majáků - LTM č. 6 před renovací
Technický nákres prefabrikované UŽ-6. Orientací zcela totožný 

s krytem na Přítlucké hoře, vyjma tvaru vchodové části. Vchod 
do objektu na Přítlucké hoře je za ženijními pancéřovými dvířky 
Ždv-2 zalomen.

Zdroje:
kolektiv autorů; Historie vzduchoplavby v Československu; Naše 

vojsko; 1990
www.fortifikace.cz
www.vojensko.cz
ww.vrtulnik.cz
jardavala.blogspot.cz/
fotografie v článku pochází z webu http://jardavala.blogspot.cz/

ZŠ Zaječí

Mgr. Vlastimil Cymorek, ředitel ZŠ Zaječí

Nový školní rok je v plném 
proudu, ale stejně jako na jaře, 
ani teď není situace pro kla-
sické prezenční vzdělávání 
ideální. 1. září jsme přivítali 
v našich řadách nové prvňáč-
ky, kteří se vrhli do procesu 
vzdělávání na základní škole 
s chutí a elánem. Ke změnám 
došlo i v pedagogickém sboru, 
který se rozrostl o nové vyu-
čující i asistentky pedagoga.

Naše škola se může pyšnit 
novou počítačovou učebnou, 
díky které bude výuka nejen 
informatiky mnohem efek-
tivnější a pro žáky zábavněj-
ší. Bohužel dřív, než mohli 
žáci zahájit výuku v této nové 
učebně, došlo k uzavření škol 
a prezenční výuka se změni-
la na distanční. Všichni žáci 
naší školy měli jak online syn-
chronní výuku, během které 
mohli všichni spolu komuni-
kovat, tak se museli popasovat 
i s asynchronní výukou, při 

níž vypracovávali zadané úkoly v době, která jim nejvíce vyhovovala.
Vzhledem k tomu, že učitelé, žáci i rodiče měli již nějaké zkušenosti 

z jarní distanční výuky, nebyl až takový problém přejít opět na tento 
způsob vzdělávání.

Nicméně klasické prezenční výuce se distanční výuka vyrovnat 
nemůže. Všechno zlé je ale k něčemu dobré, a tak jsme využili 
uzavření škol a zrekonstruovali podlahy ve třídách na II. stupni. 
Během tohoto školního roku bychom chtěli ještě vyměnit vestavěné 
skříně v několika třídách a dveře na celém 1. patře. Veškeré opravy 
a rekonstrukce by se nemohly uskutečnit bez finanční podpory 
zřizovatele, za což mu patří obrovské poděkování. Věřím, že zmo-
dernizované prostory školy povedou k většímu pohodlí žáků a to se 
odrazí i v jejich studijních výkonech. A velké poděkování patří také 
rodičům, kteří to často neměli během distanční výuky jednoduché.

Rád bych všem popřál hodně zdraví, šťastné a veselé Vánoce a do 
nového roku jen to nejlepší.
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Mateřská škola Zaječí

Co se aktuálně děje v naší školce.
Školní rok 2020/21 jsme zahájili s jistými obavami ohledně vzniklého 

stavu vlivem koronaviru. Byla nastavena všechna dostupná hyg. opat-
ření, abychom zvládli chod školky a předcházeli možnému nebezpečí, 
které by mohlo nastat vlivem epidemie. Děti zvládly v září účast na 
plaveckém výcviku před zavedením nouzového stavu vládou ČR. 
Školka nastavila další opatření, která byla nevyhnutelná, abychom 
minimalizovali šíření epidemie mezi zaměstnanci a rodiči. Všem 
děkujeme za pochopení a vstřícnost v nelehké době. Díky opatření 
školka nemá omezený provoz a nadále funguje.

Kulturní a mimoškolní aktivity nadále probíhají v rámci vzdělávání 
dětí za zpřísněných podmínek. Je nám líto, že letos neproběhnou 
vánoční besídky společně s rodiči, proto se učitelky rozhodly natočit 
s dětmi krátké vánoční video z každé třídy, které zhlédnete v prosinci 
na webových stránkách MŠ. Dlouhodobě a úspěšně spolupracuje-
me se spolkem rodičů. Společně se nám podařila uskutečnit pouze 
„drakiáda“. Další akce, třeba jako lampionový průvod se musely 
kvůli nouzovému stavu odložit. Ve spolupráci s obcí MŠ plánuje 
rozšířit aktivity pro děti na zahradě školky vybudovat vzdělávací 
kout s altánem na polytechniku, ohniště, amfiteátr, vzdělávací 
a kreslící tabule, lanovou dráhu, naučné herní panely, balanční prv-
ky, kompostér, venkovní víceúčelovou učebnu, mlžítko, zahradní 
výsadbu, hobití domeček pro děti se zabudováním do svahu v rámci 
získání finančního nadačního příspěvku z Nadace ČEZ programu 
„Oranžové hřiště“ nebo dalších vyhlášených nadačních fondů. Od 
1. 9. 2020 navštěvuje naší školku 54 dětí a během roku nastoupí další 
dvě děti, které dovrší 3 let. Celkem budeme mít 56 dětí. Mateřská 
školka pracuje podle vzdělávacího programu „ Cestou za poznáním“,

který je zaměřen na vytváření pozitivního klimatu ve školce pro-
střednictvím individualizace vzdělávání a cílené práce s dětmi se 
speciálními vzdělávacími potřebami, s dětmi mimořádně nadanými.
Každá třída má své zaměření a vytvořený „Třídní vzdělávací plán“, 
podle kterého vzděláváme naše (vaše) děti.

Třída Berušek – pod vedením učitelky pí. Ireny Slukové a nové 
učitelky pí. Radky Gajdové.
TVP - Pohádkový rok s Krtečkem
Je to program, který je sestavený dle věku dětí a to od 2 do 4 let.
Postava Krtečka nás bude provázet celým školním rokem. Budeme 

využívat a čerpat náměty z příběhů o Krtečkovi. Ve vzdělávání se 
zaměříme na rozvoj kamarádství, přátelství, dovednosti komunikovat 
a snahy domluvit se ve skupině, obohatíme vzdělávání o základní 
poznatky ze života lidí a zvířat. Mezi nejdůležitější aspekty vzdělá-
vacího a výchovného působení u dětí nově přijatých patří adaptace 
dětí na pobyt v mateřské školce. K dětem přistupujeme s ohledem 
na jejich individuální potřeby a požadavky.

Třída Motýlků – pod vedením učitelky pí. Mgr. Adriany Zále-
šákové a pí. Miroslavy Kmoníčkové
TVP - Cestou za poznáním kontinentů dnešní doby a pravěku. Je 

to program sestavený pro 5 – 6 leté děti a pro děti s odkladem školní 
docházky, s ohledem na jejich individuální zvláštnosti. Hlavní my-
šlenkou TVP je přiměřenou formou a přiměřeně věku seznamovat 
děti s životem lidí i zvířat na celém světě. Získávat podvědomí 
o planetě Zemi, o odlišnostech života na jednotlivých světadílech 
a proměnlivosti přírody. Cílem je připravit děti na vstup do ZŠ, a to 
jak z hlediska znalostí a dovedností, tak z hlediska samostatnosti, 
úroveň komunikace a zodpovědnosti za své chování.

Třída Včeliček – pod vedením paní ředitelky Jany Hádlíkové, 
učitelky pí. Adriany Zálešákové a pí. Heleny Michnové
TVP- Za poznáním s Kostkáčkem
Je to program sestavený pro 4 – 5 leté děti. Cílem naší třídy je 

vytvářet podnětné, zajímavé, obsahově bohaté prostředí, které 

umožňuje vyzdvihnout osobnost každého dítěte. Seznamujeme děti 
s uplatňováním návyků v základních formách společenského chování 
(pozdravit, poprosit, poděkovat, požádat o pomoc), dodržování do-
hodnutých pravidel vzájemného soužití v MŠ, doma i na veřejnosti. 
Poskytujeme dětem prostor k pohybovému využití v průběhu celého 
dne a rozvíjíme tak u nich tělesnou zdatnost. Motivujeme děti k tomu, 
aby užívaly řeč jako aktivní nástroj komunikace, aby sdělovaly své 
pocity a zážitky, uměly si povídat s dětmi i dospělými, aby jim řeč 
nepřinášela problémy, ale radost. Přiměřenou a nenásilnou formou 
uplatňujeme základní předpoklady k ekologické odpovědnosti, 
k odpovědnosti vůči našemu okolí i sobě samým. Seznamujeme 
děti se základy polytechnického vzdělávání. Snažíme se, aby ve 
třídě byl klid a pohoda, posilujeme kladné chování ke kamarádům. 
Preferujeme, aby děti své zkušenosti získaly co nejvíce na základě 
prožitkového, kooperativního učení a hravými činnostmi, při nichž 
je zachycována vlastní spontánnost, objevnost, komunikativnost, 
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prostor pro aktivitu, tvořivost a konkrétní činnosti.
Součástí vzdělávání jsou nadstandartní aktivity, které podporují 

děti v osobním rozvoji: plavání, bruslení, hravá angličtina, hra na 
flétnu, logopedická prevence, kulturní programy a projektové dny, 
které se staly součástí vzdělávacího programu. V září proběhl v MŠ 
projektový den „Malý archeolog“, kterého se zúčastnily děti ze 
tříd Motýlků a Včeliček. Celým projektem nás prováděla lektorka 
pí. Pavlásková. Děti si mohly ve vnitřním i venkovním programu 
vyzkoušet různorodé aktivity – odkrývání indicií, naleziště s artefakty, 
středověké město, vykopávky v pískovišti, určování stáří nálezů…
Dětem se aktivity moc líbily a byly nadšené, když se jim podařilo 
objevit nějakou vykopávku.

Dále jsme naplánovali projektový den mimo MŠ se třídami Motýlků 
a Včeliček, který proběhl v science centru VIDA Brno. Program byl 
věnován „Včelímu království“. Děti se zde hravou formou seznámily 
se základními pravidly včelího světa., zapojily se do pohybových 
her, kde si vyzkoušely různé role včel (královna, dělnice, létavka…), 
vyrobily si svíčku ze včelího vosku.

O mimoškolní aktivity a projektové dny je stále větší zájem a těší 
se velmi dobré odezvě, jak u dětí, tak u rodičů. Letos plánujeme 
projektové dny se zaměřením na ekologii v rámci zapojení školky do 
dotačního programu Šablony 3 č. 20_080/0018218-01 z Operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělávání pod názvem projektu „MŠ 
Zaječí 80“. I v této nelehké době, bychom Vám chtěli popřát klidné 
a pohodové Vánoce v rodinném kruhu. Do Nového roku 2021Vám 
přejeme to nejcennější, co si v této době můžeme přát, a to je ZDRAVÍ!

Krásné Vánoce a klidný Nový rok 2021.
Přeje kolektiv MŠ Zaječí.

Hravé cvičení a gymnastika Zaječí

Martina a Jan Vejrostovi, Hravé cvičení a gymnastika Zaječí, z. s.

„Nevzdáváme to a jsme stále s vámi“
Pokud to situace dovoluje, každý týden v tě-

locvičně ZŠ Zaječí vedeme 12 hodin cvičení.
Jsme spolek „Hravé cvičení a gymnastika 

Zaječí, z. s.“, zapsali jsme se do tělovýchovné 
jednoty ČASPV, která všem našim členům 
zajišťuje mj. i pojištění, informace o závodech 

a jiných pohybových aktivitách a nám trenérům novinky a školení 
v oblasti trénování. Dokupujeme každým rokem nové gymnastické 
nářadí a pomůcky pro cvičení.

Besídky jsme letos z důvodu bezpečnosti 
nemohli uspořádat.

Na podzim, stejně jako na jaře, nás zbrzdil 
nezvaný host jménem koronavirus. Na jaře 
po uvolnění jsme se vraceli do formy tím, že 
jsme dětem otevřeli navíc náhradní hodiny. 
Za 1.pololetí 2020/2021 také děti o své hodiny 
nepřijdou. Posouváme konec 1.pololetí o hodiny, 
kdy jsme museli udělat nucenou přestávku. 
Tímto se zkrátí 2.pololetí 2020/2021, čímž 
bude cena za 2.pololetí adekvátně ponížena.
V létě jsme úspěšně zorganizovali 2x týdenní 

příměstský tábor, který měl každý den jiný 
program, ale současně se stále nesl v gym-
nastickém duchu. Odezva byla taková, že již 
nyní máme rezervovaná místa na další rok 
pro nadšence z roku letošního. Při součas-
né nucené přestávce sice nemůžeme cvičit 
v tělocvičně, ale nejsme v nečinnosti úplně. 
Připravujeme gymnastické pásmo s našimi 
autorskými písničkami, které je vhodné pro 
zábavnou rozcvičku dětí a které po dokončení 
zpřístupníme k použití všem.

Druhy cvičení, které vedeme a jejich výhody:
Cvičení pro maminky s dětmi. Toto cvičení 

poskytuje jednu z prvních příležitostí, kdy se 
dítě setká se stejně starými vrstevníky. Bě-
hem her, básniček, říkanek a interaktivního 
cvičení se učí spolupracovat, rozvíjí se jeho 
motorický vývoj a od malička si tak upevňuje 
zdravé návyky a lásku k pohybu. Cvičení pro 
maminky s dětmi je jedinečná příležitost, jak 
smysluplně strávit volný čas a jak upevnit 
pouto mezi rodičem a dítětem.

Gymnastika. Pro rozvoj dětí je gymnastika velmi důležitá. Rozvíjí 
jejich základní pohybové schopnosti, jako je síla, vytrvalost, obrat-
nost, rychlost, pocit jistoty a prostorová orientace, které jsou vždy 
vzájemně propojeny. Gymnastika přispívá k rozvoji koordinačních 
schopností, funkčnímu rozvoji organismu, má velký vliv na ovládání 
pohybového aparátu i estetické působení každého jedince. Zároveň 
má své nezastupitelné místo při utváření návyků správného držení 
těla. Gymnastika je navíc ideálním pohybovým základem pro všechny 
další druhy sportů a vede k celoživotnímu zájmu o pohybovou aktivitu.

Smíšená bojová umění. Smíšená bojová umění je sport spojující 
různé techniky jiných bojových sportů a sebeobrany. Stejně jako 
gymnastika přispívá k rozvoji obratnosti, síly, rozvíjí psychomotoriku 
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a vyžaduje velkou dávku disciplíny.
FIT cvičení pro dospělé. Na poptávku od rodičů dětí, které trénu-

jeme jsme otevřeli nově i hodiny kondičního cvičení, kde maminky 
vypnou a zaměřují se jen na sebe. Cílem FIT cvičení pro dospělé je 
protažení se, zpevnění těla, uvolnění stresu, nabití energií, posílení 
sebevědomí a zvýšení obranyschopnosti těla.

Na naší činnosti nás nejvíc baví to, jaké pokroky pod našima rukama 
děti dělají. Pokrok je pro někoho to, že po pár lekcích se naučí pře-
met vzad, pro jiného třeba jen to, že udělá samostatně rovný kotoul 
vpřed. My jsme hrdí za každý pokrok jednotlivých dětí, protože 
každý takový pokrok je i naším úspěchem. Když k nám někdo přijde 
s dotazem, zda jejich dítě přijmeme, i když nemá předpoklady pro 

závody, odpovídáme vždy stejně: „Cvičit si zaslouží každé dítě!“
K dětem přistupujeme individuálně – s někým jdeme krůček po 

krůčku od začátku a pilujeme správné držení těla a správné návyky 
u každého cviku, což je základ. Ovšem na druhou stranu pokud 
někdo závodit chce a má pro to i předpoklady, může navštěvovat 
naši nově otevřenou nedělní hodinu, ve které se již zaměřujeme 
intenzivně na přípravu na závody.

Naším cílem je vést děti ke sportu hravou formou, aby k němu 
získali kladný vztah a měli o něj celoživotní zájem.
„Nevzdáváme to a těšíme se na další hodiny, kdy za pomoci cvičení 

budeme moci s dětmi posilovat nejen jejich imunitu, ale i zdravé 
pohybové návyky.“

Spolek rodičů Zaječí

Karin Novotná

Se začátkem nového roku, se naše aktivity rozjeli na plno. Spoustu 
energie jsme potřebovali na přípravu Karnevalu, který se konal 
7. 3. 2020 a o kterém, si můžete přečíst v samostatném článku. Dále 
nás čekali příjemné aktivity, a to plánovaný výlet s dětmi MŠ do 
zábavního centra BRuNO family parku. Odjížděli jsme brzy ráno 
od školky autobusem, protože člověk nikdy neví, jaká bude do-
prava. Paní kuchařky nachystali dětem svačinky, takže ještě před 
návštěvou centra se děti mohli nasvačit, aby měli spoustu energie 
na plnění úkolů. V centru se děti rozdělily do několika skupinek, 
kdy pod vedením nadšených animátorů absolvovali průzkumnou 
jízdu plnou úkolů. Na konci byli odměněni i návštěvou samotného 
Bruna, maskota centra. Pak následovala volná zábava, skákání na 
veliké trampolíně, klouzání po obří skluzavce i jízdy na lodičkách. 
Výlet se vydařil, spousta dětí usnula únavou, jakmile se autobus 
rozjel zpět domů do MŠ Zaječí.

Protože jsme se rozhodli, že nebudeme jen Spolek rodičů při MŠ, 
ale chceme organizovat a podporovat další volnočasové aktivity pro 
děti a rodiče v naší obci. Rozhodli jsme se obnovit spolupráci i se 
ZŠ. A jak nejlépe zahájit spolupráci než předáním daru. Proto jsme 
ve spolupráci s Janem a Martinou Vejrostovými z Hravého cvičení 
v Zaječí zajistili a předali lehce udržovatelný, krásně barevný ko-
berec do třídy prvňáčků ZŠ. Děti o tom nevěděly, takže to bylo pro 
ně velmi příjemné překvapení. V následujících dnech nám ředitel 
ZŠ, Vlastimil Cymorek, zaslal krásné fotografie, jak si děti nový 
koberec užívají.
V neposlední řadě bych ráda zmínila další chystaný projekt, a to 

jsou vyvýšené záhony do Mateřské školky. Takto akce je v běhu. 
Nakoupili jsme dřevo pro konstrukci záhonů. Tyto záhony bychom 
rádi zhotovili a umístili na zahradu MŠ do zahájení nového školního 
roku a pokusíme se je osadit, podzimní výsadbou.

Další aktivity, které nás čekají jsou dětský den, rozloučení s prázd-
ninami, drakiáda atd.
V dnešní nevyzpytatelné době jsme se nenechali zaskočit a praco-

vali jsme na některých rozjetých projektech. Sice se nám nepodařilo 
uspořádat velikonoční jarmark, ale přesto jsme v průběhu jarních 
měsíců nezaháleli a dokončili výrobu vyvýšených záhonů pro Ma-
teřskou školku. Na tomto projektu pracovali hlavně tatínci. Dílo se 
podařilo, a tak doufáme, že děti si je užijí hlavně s příchodem jara. 
Z tajných zdrojů vím, že děti už sázely cibulky tulipánů, aby je 



15

v jarních měsících přivítali krásné kytičky.
I přes značná omezení jsme ve spolupráci s obcí a SK Zaječí uspo-

řádali Rozloučení s létem. Přestože byl letošní rok docela propršený, 
při rozloučení s létem se sluníčko přeci jen ukázalo, a tak si, hlavně 
menší děti užili diskotéku a soutěže, které pro nás připravily Brněnské 
písničkové tetiny. Starší děti se nenechaly rozhodit zábavou pro malé 
děti, a vrhly se na plnění úkolů, které byly po celém hřišti. Třešničku 
na dort všemu nasadili dobrovolní hasiči z Rakvic, kteří připravili 
pro děti ukázku hasičského vybavení a všichni si mohly vyzkoušet 
hašení na cíl. Byla to zkouška nervů a nerovný boj některých rodičů, 
aby jejich děti zůstaly suché. Opékání špekáčků na ohni už celou 
akci jen pěkně zakončilo.

Další velice pěkně vydařenou akcí byla Drakiáda. Počasí nám zase 
vyšlo, máme jej, jako objednané…takže krásně foukalo a svítilo slu-
níčko. Plnění úkolů se dětem dařilo, na konci čekala sladká odměna od 
maminek a všechny děti si domů odnesli krásné omalovánky. Velice 
mě osobně potěšilo, že se akce zúčastnilo několik nově přistěhovaných 
rodin i se svými malými dětmi a přišli tak oťuknout spoluobčany 
a dění v obci.Na druhou stranu, za pořádající stranu, máme pořád ty stejné maminky a tady bych ráda povzbudila všechny, aby se k nám 
přidali a pomohli nám s praktickou částí těchto aktivit. Prostě nový lidé, nové nápady a celkově by to mohlo naše akce zase trochu oživit, 
a to nakonec oceníme všichni, a hlavně naše děti. S blížícím se koncem roku jsme se vrhli na vytvoření krásného mikulášského, možná 
čertovského překvapení a letos nejen pro děti pro MŠ, ale i pro děti z 1. a 2. třídy ZŠ. Vytvořili jsme 56 ¬+ 18 sladkých balíčků.
Ve spolupráci s Hravým cvičením Zaječí jsme začali organizovat nákup nového koberce, tentokrát k letošním prvňáčkům. Po novém 

roce už si na něm budou moci zadovádět.Pokud nám to vyjde čeká nás v březnu Karneval a snad i Velikonoční jarmark, a tak už se na 
vás všechny moc těšíme.

Drakiáda
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Hasiči Rakvice - rozloučení s prázdinami
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Společenská kronika

Životní jubileum:
Červenec:
Míka Jiří 60 let
Barvík Jaroslav 70 let
Frýbertová Marie 70 let
Kratochvílová Jarmila 70 let
Němcová Jaroslava 70 let
Kaňka Ladislav 70 let
Damborská Anna 75 let
Valentová Zdeňka 75 let

Srpen:
Jehličková Ivana 60 let
Tůma Dušan 65 let
Kučerová Eva 65 let
Mádl Miloš 70 let
Buchta Vojtěch 70 let
Chovancová Marie 75 let
Navrátilová Marta 80 let

Září:
Gráfová Bronislava 65 let
Tomek Boleslav 70 let
Kokrda Jiří 70 let

Říjen:
Frýbert Oldřich 65 let
Štefka Jiří 70 let

Žďárská Jaroslava 75 let
Prokopová Ludmila 80 let

Listopad:
Kykrychová Božena 65 let
Nováček František 70 let
Haman František 80 let
Vlček Stanislav 80 let
Zárubová Františka 90 let

Prosinec:
Hájková Jiřina 65 let
Schäfferová Anežka 65 let
Kokrdová Jana 70 let

Narozené děti:
Kasal Lukáš
Plchot David
Trlica David
Gulíšková Eliška
Veverka Vojtěch
Hubáčková Monika
Man Dagobert
Valentová Ava
Bazala Jakub

Rozloučili jsme se:
Prokop Zdeněk
Hájková Jana
Zajíc Drahomír
Petrla Jaroslav
Havlena Karel
Kmoníček Zdeněk
Kučera Antonín
Bučková Vlastimila

Výročí úmrtí Johna Lennona

Kristýna Dobešová

Dne 8. prosince jsme si připomněli smutné výročí 
40 let od atentátu na zpěváka a aktivistu Johna 
Lennona.

Zakladatel skupiny Beatles pocházel z britského 
Liverpoolu, ale poslední roky života strávil v New 
Yorku v domě Dakota s výhledem na Central Park 
a zde byl pozdě večer osudného dne smrtelně postřelen 
nemocným vrahem Markem Chapmanem, který si 
dodnes odpykává doživotní trest. Čtyřicetiletý zpěvák 
prožíval svůj comeback. Hity ze studiového alba 
Double Fantasy, které vydal spolu se svou ženou Yoko 
Ono, trhaly britské žebříčky. Po rozpadu kapely The 
Beatles Lennon v mnoha svých sólových skladbách 
vyjadřoval pacifistické přesvědčení. Tak vznikly písně 
Happy Christmas – War is Over, Imagine, Power to 
The People či Give Peace a Chance. 8. prosince měl 
perný den, fotografování, nahrávání ve studiu.

Odpoledne byl ještě zachycen fotografem, jak pode-
pisuje novou desku i svému vrahovi. Při posledním 
interview rozhlasové stanici RKO Radio ze San 
Franciska prohlásil: „S prací nepřestanu, dokud neze-
mřu. A doufám, že to bude za hodně, hodně dlouho.“ 
Vrah si na Lennona počkal, až se bude večer vracet 
do svého bytu. Celý svět byl otřesen.

Sny, že se ještě někdy dají The Beatles dohromady, 
zmizely.
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Podzimní sezóna týmů mládeže TJ SK Zaječí

Ing. Jaroslav Macálka

Do soutěžního ročníku 2020/21 jsou za TJ SK Zaječí přihlášena 
družstva mládeže starší přípravky a 2 družstva mladších žáků (což 
je v okrese rarita).

Po ukončení soutěžního ročníku 2020/21 bude po několika letech 
obnoveno družstvo starších žáků.

Současně s žáky a přípravkou funguje i předpřípravka, kde je vhod-
né, aby se předpřípravka průběžně doplňovala novými nadějnými 
budoucími fotbalisty a fotbalistkami. Je třeba zachovat a rozvíjet 
mládežnický fotbal a tím položit základy pro zachování fotbalu 
dospělých a děti nebudou furt sedět u počítačů, play stationů a X 
boxů a udělají něco pro své zdraví a pro kolektiv.

Dá se říct, že obě družstva mladších žáků a starší přípravka celkem 
zdárně zatím reprezentují zaječský mládežnický fotbal.

Bohužel v říjnu pandemie COVID-19 přerušila slibně rozjíždějící 
soutěžě mládeže, ale hlavně i tréninky (chybí pohyb, fyzička, fotba-
lové nácviky a hry). Zatím to nevypadá, že by se v dohledné době 
obnovila sportovní činnost.
Věříme, že od ledna (doufáme, že covidová situace to dovolí) dojde 

k obnovení tréninků a zkusíme dohnat kondici, či minimalizovat 
tréninkové manko a konečně dohrát celou fotbalovou sezónu.

Za to, že nám funguje mládež, chceme poděkovat našim sponzorům, 
Obci Zaječí, SK Zaječí a samozřejmě rodičům.

Současně chceme poděkovat rodičům a fanouškům mládeže za 
povzbuzování při zápasech a za vytváření výborné atmosféry.

Dětem přejeme příjemné prožití vánočních svátků, plných pohody 
a v novém roce se na mladé fotbalisty těšíme.

Spolek Rybníkáři Zaječí v roce 2020

Jan Grmela

Milí spoluobčané, jsme rádi, že vás na stránkách Radničních listů 
můžeme informovat o činnosti našeho spolku v roce 2020. K dovr-
šení letošní rybářské sezóny chybí sice ještě nějaký čas, ale již nyní 
můžeme říct, že pro rybníkáře ze Zaječí byla při vší skromnosti 
dobrá. Rok 2020 byl mimořádný. Konečně jsme se dočkali srážkově 
„normálního roku“ kdy odpadly problémy spojené se suchem, ale 
zároveň propukla pandemie s celospolečenským dopadem. Rybaření 
bylo povoleno i v době omezeného vycházení, a tak očekáváme, že 
letošní rok bude co do počtu docházek rekordní. Jak se zvýšený 
rybářský tlak promítne do hospodaření a početnosti ryb uvidíme 
teprve až členové odevzdají svá pověření k odlovu. Pevně věříme, 
že obsádky rybníků neutrpěly příliš velké ztráty.

Náš spolek obhospodařuje obecní rybníky Dlouhý a Šutrkol s při-
lehlými rybochovy a biotop Babašice, na kterém však rybářsky 
nehospodaříme. Práce rybníkářů na vodních plochách a jejich 
okolí neznamená jen lov ryb. Největší podíl naší práce tvoří údrž-
ba stavebních součástí rybníků, které je nutné neustále čistit od 
naplavenin a péče o břehové porosty, zejména tedy sečení trávy 

a vyžínání náletových dřevin. Při péči o stavební prvky rybníků se 
nevyhneme ani drobným stavebním pracím. Velké stavební práce 
jsme však schopni uskutečnit jen ve spolupráci s Obcí. Letošní nej-
větší stavební akcí byla oprava 20metrové nátrže břehu v blízkosti 

Krojovaná zábava 2020

Krojované hody patří k největším událostem v naší obci. Letos 
jsme se však z důvodu koronavirové pandemie rozhodli krojované 
hody neuskutečnit. Věřili jsme ale, že se situace zlepší, a proto jsme 
navrhli nový termín, ve kterém se konala krojovaná zábava.

Letos se druhým rokem konala volba stárků, kde se hlasováním 
zvolilo vedení hodů pro rok 2020. Prvním stárkem byl zvolen Zdeněk 
Holec, který následně navrhl a nechal schválit chasou ostatní stár-
ky. Následovaly tradiční 
pravidelné schůze, kde se 
tancovalo a zpívalo, dokud 
to situace dovolovala.
V srpnu na zasedání za-

stupitelstva první stárek 
slavnostně podepsal Spo-
lečné Memorandum chasy, 
obce a SK Zaječí. Tímto 
chceme poděkovat obci Za-
ječí za finanční příspěvek 
a SK Zaječí za spoluúčast 
na přípravě a konání kro-
jované zábavy 2020.
V pondělí 24. srpna jeli 

chlapci do lesa vybrat máju 
a poté započaly přípravy 
placu, mašliček na sóla

a výzdoby. Letos chasu tvořilo 10 krojovaných párů spolu se 
sklepníky.

Mája se stavěla v pátek. Jelikož byla malého vzrůstu, rozhodli 
jsme se ji postavit ručně. Na pomoc jsme si pozvali pana Dostou-
pila, kterému moc děkujeme. Velké díky patří také panu starostovi 
z Velkých Pavlovic, který nám zapůjčil kulatiny, díky kterým jsme 
máju úspěšně postavili.

Krojovaná zábava 2020 se konala 29. sprna. K tanci a poslechu 
hrála DH Zlaťanka. Krojovaný průvod vyšel od první stárky, Kláry 

Kleinové, dále pokračoval 
ulicemi Vinařská, Hlavní, 
Dlážděná a Školní na ho-
dový plac, kde započala 
krojovaná zábava.Počasí 
nám tento rok bohužel moc 
nepřálo, to však nebráni-
lo zúčastněným v zábavě, 
která trvala až do samého 
rána.
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MRS z.s. Pobočný spolek zaječí, shrnutí činnosti za 
rok 2020

Ing. Petr Grmela, předseda MRS z.s. pobočného spolku Zaječí.

Vážená rybářská i nerybářská veřejnosti, dovolte mi, abych se 
v krátkosti ohlédl za již téměř uplynulým rybářským rokem, který 
pro nás pro všechny nebyl vůbec jednoduchý. Mnoho aktivit, které 
měl náš spolek naplánovány a které měly postupně během roku 
nabíhat, muselo být zcela zrušeno, nebo přesunuto na jiné termíny. 
Všechno to způsobila nepředpokládaná a zdrcující celosvětová 
pandemie COVID 19. Konkrétně byly zrušeny rybářské závody 
dospělých a místo dvou plánovaných dětských rybářských závodů, 

odtokového zařízení způsobené erozí a aktivitou bobrů. Nákladnou 
opravu financovala Obec Zaječí.

Rybářská sezóna pro naše členy začala již v únoru. V jarním období 
pravidelně vysazujeme první část násady kapra obecného do rybníků 
Dlouhý a Šutrkol. Do obou rybníků bylo na jaře vysazeno 600 kg 
kapra o průměrné kusové hmotnosti 2,5 kg. Vzhledem k charakteru 
rybníků a intenzitě hospodaření, vysazujeme ryby dosahující lovnou 
velikost. V dubnu bylo vysazeno do rybníku Dlouhý 60 kg štiky 
obecné a koncem května rychlený plůdek candáta. V průběhu sezony 
bylo do Dlouhého přisazeno 200 kg kapra z důvodu konání závodů. 
V říjnu a listopadu jsme letošní vysazování ukončili násadou tržního 
amura do rybníku Dlouhý a násadou dvouletých a tříletých candátů 
do rybníku Šutrkol.

I přes nákazovou situaci se nám podařilo uspořádat tradiční rybářské 
závody žen a dětí. Závody se konaly v sobotu 14. 9. na rybníku Dlouhý. 
V letošním roce jsme poprvé spojili závod žen se závodem dětí do 
jednoho dne. Díky tomu se závodů zúčastnily celé rodiny. Ženy i děti 
závodily a muži pomáhali. Počasí závodům přálo. Pro soutěžící bylo 
připraveno občerstvení zdarma, pro vítěze závodů hodnotné ceny 
a pro všechny zúčastněné ceny útěchy. Ženy si tradičně ze závodu, 
kromě nezapomenutelných zážitků, odnášejí hrneček na památku. 
Pravidelné účastnice závodu mají možnost nasbírat ucelenou sadu, 
každých 6 let měníme typ hrnku, motiv obce Zaječí zůstává stejný. 
Závody pro muže pořádáme ve formě družebních závodů, při kterých 
soutěží naši členové proti členům rybářského spolku Důbrava ze 
slovenských Sekulí. Závody mají dvě části, hodnotí se individuální 
výsledky a týmová soutěž v Memoriálu Bedřicha Kuby. V letošním 
roce se závody konaly na Slovensku, kde družstvo Zaječí obhájilo 
putovní pohár Memoriálu Bedřicha Kuby.

Pevně věříme, že se nám podaří v příštím roce uspořádat všechny 
rybářské závody. Doufáme, že opět zažijeme pravou zimu a budeme 
moci lovit pstruhy na dírkách. Zároveň si přejeme, aby se zlepšila epidemická situace a my jsme mohli využít prostory nově zrekonstruo-
vaného kulturního domu. Na závěr bychom rádi poděkovali sponzorům, bez kterých by naše závody neměly takovou úroveň a Obci Zaječí, 
která naši činnost v letošním roce podpořila částkou 35 tisíc Kč. Děkujeme.

Přejeme vám všem klidné prožití vánočních svátků a šťastný nový rok pohromadě a pokud možno blíž než dva metry.
Petrův zdar!
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mohly být uskutečněny pouze jedny až po rozvolnění nouzového 
stavu. I pravidelné schůze výboru musely být omezeny a některé 
záležitosti byly řešeny pouze korespondenčně či formou elektronické 
komunikace mezi jednotlivými členy výboru a sekretariátem MRS.

I přes tyto nepředpokládané komplikace se nám podařilo většinu 
stanovených cílů v roce 2020 dosáhnout. Mezi zdařené akce patřily 
dětské rybářské závody, které byly letos organizovány zcela nově. 
Děti byly rozděleny do dvou kategorií. První kategorii tvořily mladí 
rybáři od 8 do 15 let, kteří již vlastní rybářský lístek i povolenku 
k lovu ryb a jejichž rybářské zápolení bylo uskutečněno za příjemného 
slunečného počasí v sobotu, 6. června 2020 od 7 do 12 hodin, na 
rybářském revíru Dyje 4 G. V této kategorii soutěžilo 17 dětí. Druhou 
kategorii tvořily děti, které doklady potřebné k lovu ryb na revírech 
MRS dosud nevlastní. Jejich soutěž proběhla druhý den, v neděli 
7. června 2020 od 8 hodin na „Dětském rybníčku“ v počtu 21 adeptů 
rybářského sportu. Jednalo se o děti ve věku od 4 do 15 let. Rybníček 
není oficiálním rybářským revírem a slouží k nácviku rybolovných 
technik mladým rybářům do 15 let v doprovodu vedoucího kroužku 
mládeže spolku, nebo v doprovodu některého člena výboru či výbo-
rem pověřeného dospělého rybáře, člena pobočného spolku Zaječí.
Vítězové obou kategorií závodu byli oceněni hodnotnými cenami 

a i všichni ostatní závodníci, kteří se neumístili na stupních vítězů, si 
odnesli dárkové balíčky s drobnými předměty ve formě rybářských 
potřeb a různých upomínkových předmětů.

Z dalších aktivit, kterými se náš spolek v roce 2020 zabýval, je 

nutno zmínit údržbu revírů, spočívající v sečení trávy, odstraňování 
náletových dřevin z lovných míst, budování zázemí na Dětském 
rybníčku, kde se nám podařilo nově zastřešit prostor mezi buňkou 
a stávající pergolou, nasazování ryb do revírů. Velkým pomocníkem 
se nám stala nová moderní elektrocentrála na jejíž pořízení nám 
poskytla finance formou dotace Obec Zaječí. Obec nám přispěla 
nemalou částkou i na pořízení materiálu na vybudování lovných míst 
pro vozíčkáře na revírech Dyje 4G a Dyje 4E a mola pro usnadnění 
rybolovu malým dětem na jejich rybníčku. Tato zařízení budeme 
postupně budovat od jara 2021. Co nás opravdu těší, je ta skutečnost 
že se nám úspěšně daří navyšovat počty členů spolku, zejména těch 
nejmladších. K dnešnímu dni má náš spolek registrováno 366 členů, 
z čehož dětí ve věku 8 – 15 let je nyní 53. V roce 2019 to bylo 320 
členů z toho 31 dětí.

Bohužel se nám z důvodů komplikací s pandemií nepodařilo do-
končit fasádu a vchod do sklepa na rybářské klubovně. Tyto práce 
budou pokračovat v roce 2021.

Závěrem mi dovolte poděkovat všem zastupitelům obce Zaječí za 
jejich vstřícnost a finanční podporu naší spolkové činnosti. Těšíme 
se na spolupráci i v dalším období.
Jménem MRS z.s. pobočného spolku Zaječí, Vám všem, vážení 

přátelé, přeji pevné zdraví, hodně ničím nerušené, rodinné i osobní 
pohody, příjemné prožití Vánoc a v roce 2021 slunce v duši, míru 
a spokojenosti.
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Jan Vystoupil

PRODÁVÁTE NEMOVITOST?
Profesionální komentovaná videoprohlídka

Realitní makléř

+420 774 999 016
www.janvystoupil.cz

VizualizaceInteriéryPohledy z dronu

Vinné sklepyBytyRodinné domy

Pomůžu Vám s prodejem Vaší nemovitosti v Zaječí a okolí

Aktuálně pro klienty s vyřešeným financováním hledám:
Byt do 20km od Hustopeč, 2+kk a větší mezi 2.5-5 miliony, dle poskytnutého standardu, preferuji dobrý spoj do Brna
Vinný sklep (i k rekonstrukci) ideálně s ubytováním případně s možností nadstavby kdekoliv po JMK cena do 4 mil. Kč

Dům do 25km od Hustopeč, může být i k rekonstrukci nebo k dokončení, ideálně s větší zahradou až do 10 mil. Kč

Jiří Vlček

od roku 2003

tel.: 724 059 111
www.v-group.cz
tel.: 724 059 111
www.v-group.cz

OKNA

DVEŘE

Všem našim zákazníkům a obchodním partnerům  
přejeme hezké Vánoce a vše nejlepší do nového roku
Všem našim zákazníkům a obchodním partnerům  

přejeme hezké Vánoce a vše nejlepší do nového roku

inzerce:
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Tříkrálová sbírka

Za pořadatele Kristýna Dobešová, tel. 606 541 912

Vážení občané, i přes v současné době nepříliš šťastné období, se pokusíme 
zorganizovat Tříkrálovou sbírku, jak ji u nás v Zaječí znáte. Sbírka by měla pro-
běhnout v sobotu 9. ledna 2021 odpoledne. Sraz koledníčků bude ve 13.00 hodin 
u obchodu. Pokud nebude situace příznivá a budeme nuceni sbírku zrušit, budete 
informováni prostřednictvím webových stránek obce, facebooku a samozřejmě 
hlášením místního rozhlasu. Tříkrálová sbírka je pro břeclavskou Charitu velmi 
důležitým zdrojem financí. Důvodem je možnost využití výtěžku tam, kde lze jen 
obtížně zajistit jiný finanční zdroj. www.breclav.charita.cz

Vážení občané,
v roce 2022 to bude 800 let od první písemné zmínky o naší 

obci. K tomuto krásnému výročí připravuje kulturní komise 
rady obce ve spolupráci s vámi obrazovou knihu o historii 
i současnosti naší obce. Rádi bychom v této knize uveřejnili 

co nejvíc informací, fotografií a popsali události, které se v průběh let udály. Proto Vás prosíme 
o poskytnutí zajímavých materiálů, publikací, listin, plakátů, historických fotografií a také informací 
o činnosti zaječských spolků i organizací. Fotografie mohou znázorňovat obec, okolí, akce veřejné 
i soukromé, domy, výstavbu v obci… Veškeré tyto materiály můžete prosím přinést na radnici, kde 
budou oskenovány a ihned v pořádku vráceny nebo je lze i krátkodobě zapůjčit, případně vás po 
domluvě můžeme i navštívit a vše osobně probrat. Materiály lze zasílat i elektronicky na adresu 
krista.z@volny.cz nebo obec@zaječi.cz. Případně můžete kontaktovat na telefonu 606 541 912 buď 
členku kulturní komise paní Kristýnu Dobešovou nebo paní Kateřinu Létalovou přímo na obecním 
úřadě telefon 519 351 190.
Veškeré zapůjčené materiály budou využity pouze pro přípravu knihy a budou v pořádku vráceny 

jejich majitelům. Předem děkujeme za vstřícnost a spolupráci.
Za obec Zaječí starostka Jana Hasilíková.

UŽ HLEDÁTE FOTOGRAFIE DO PŘIPRAVOVANÉ KNIHY?

Připravujeme
knihu
o naší
obci
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Svatovavřinecká slavnost u kapličky

Svatovavřinecká slavnost u kapličky

Západ slunce

Nové parkoviště u hřiště

Ruské kolo

Sdružení rodičů - záhony v zahradě MŠ

Nové parkoviště u hřiště - původní stav
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Vstupní prostor do kulturního domu

Hodová zábava 2020

Vybavený kulturní dům

Bezbariérový vstup k tělocvičně

Svatovavřinecká slavnost u kapličky


